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MEŠANI PEVSKI ZBOR 
PEVSKEGA DRUŠTVA  
LOGATEC 
 

VABI 
                                                                                        

V SOBOTO 
24. ROŽNIKA 2023 
OB 20.30                                                               

NA                                                                   
39.VEČER 
PRI VODNJAKU 
NA ČEVICI  in  
PRAZNOVANJE DNEVA DRŽAVNOSTI                
 

                       Gostje večera bodo: 
 

• Robert Brus - slovenska lipa 
• Marcel Štefančič - recitacija 
• GUD Krajnski komedijanti - lajnar 
• Pevsko godčevska skupina Rezijana Sasedi 
• Vokalna skupina Fone Megale 
• Čevčanske žene in pevke z svojimi dobrotami 

Povezovalka večera bo Marinka Dodič 
          LEPO VABLJENI!                       PROSTOVOLJNI PRISPEVKI! 

V primeru slabega vremena bo prireditev ob enakem času v dvorani Narodnega doma Logatec. 
 

 
PRIREDITEV SOFINANCIRA OBČINA LOGATEC 
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Spoštovane, spoštovani,

logaška občina je hitro razvijajoča se, s polno izzivi. Želimo si, da bi 
bilo mesto Logatec čisto, urejeno, prijetno za prebivalce. Samo mesto 
dopolnjujejo lepo urejene okoliške vasi in naselja. Imamo lepo, čisto 
naravo, bogato z gozdovi, vodnimi elementi, prijetnimi predeli za 
sprostitev in polnjenje »baterij«.
 Skoraj petnajst tisoč nas je. Veselje nam delajo otroci, veliko je 
načrtovanja, kako zagotoviti standarde kvalitetnega življenja. Potreb je 
veliko, želja še več. Investicijskega denarja skoraj ni, dobiti ga moramo 
na razpisih EU in resornih ministrstvih. Za potrebe investicij imamo 
projekte pripravljene na zalogo. Na področju športa načrtujemo Športni 
park Sekirica, Kolk Rovte, peskokop Hotedršica. Po vsej občini bo treba 
postaviti še igrala in modernizirati igrišče v KS Log Zaplana. Imamo tri 
osnovne šole, pokajo po šivih, zato jih bomo po priporočilu Ministrstva 
RS za vzgojo in izobraževanje nadgradili. Za kratek prehodni čas je 
lahko tudi dvoizmenski pouk. V srednjeročnem planu je še en vrtec 
v samem mestu. Na področju zdravstva urejamo Center za duševno 
zdravje v Zapolju, skupaj z Lekarno Ljubljana gradimo prizidek k 
Zdravstvenemu domu Logatec. V kratkem bomo tako pridobili pribl. 1200 
m2 novih površin z možnostjo pridobitve še 1000 m2. Logaška kultura 
nujno potrebuje nov Narodni dom s knjižnico. Sestavljamo finančno 
konstrukcijo, poleg vseh drugih možnosti razmišljamo o samoprispevku. 
Komunalno infrastrukturo gradimo po planu, čakamo odločbo o 
sofinanciranju iz EU sredstev za izgradnjo kanalizacije v Hotedršici.
Veliko se govori, da je sredstev EU skladov na pretek in preprosto dobiti. 
Včasih pa tudi pol leta in več čakamo na nakazilo odobrenih sredstev. 
Malo lažje je dobiti sofinanciranje za mehke vsebine, a te lahko izvajamo, 
če imamo ustrezne prostore. Za beton, opeko so velike muke. Ne vržemo 
puške v koruzo, ampak se povezujemo, pogovarjamo in upamo, da bodo 
besede ministrstev meso postale.
Prostorski načrt usklajujemo, imamo pribl. 240 ha nepozidanih stavbnih 
zemljišč. Velika želja je še po povečanju, a ministrstvo za naravne vire in 
prostor ter ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano pričakujeta, 
da sledimo njihovim splošnim smernicam, ki napotujejo na notranji razvoj 
naselij ter širitve takrat, ko so proste površine že izkoriščene. 
Ceste moderniziramo glede na finance in potrebe. Prednost imajo tiste, 
kjer so v bližini poslopja in zbirajo vodo kapnico. Vseh cest imamo 240 
km in vsako leto porabimo preko milijona za zimsko in letno vzdrževanje. 
Veliko težav nam delajo ograje, žive meje v neposredni bližini vozišča. 
Verjamem, da bomo s skupnimi močmi vzdrževali in modernizirali naše 
skupno premoženje, da bo služilo v dobrobit kvalitete življenja v naši 
občini.
Vse lepo tudi za praznik dan državnosti. Izkoristite mesec rožnik za 
sprehode v naravi in s tem okrepite svoje zdravje.

Skupaj zmoremo vse, vaš župan Berto Menard

IZ VSEBINE
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IZ OBČINSKE HIŠE

(PRE)DOLGA POT DO ZAZIDLJIVIH ZEMLJIŠČ
Spremembe in dopolnitve občinskega prostorskega načrta

»Nič se ne premakne«, »Že 
pred petimi leti sem dal po-
budo«, »Čakamo in čaka-

mo«. To so pogoste izjave, ki jih slišimo 
s strani občanov v povezavi s podanimi 
razvojnimi pobudami za spremembo 
namenske rabe zemljišč v občinskem 
prostorskem načrtu (OPN).

Idealno bi bilo, če bi imel župan tako moč, 
da bi lahko o razvoju občine dejansko 
sam odločal in vsem pobudam ugodil. Pa 
temu žal ni tako, saj je zavezan spoštovati 
zakone in druge predpise, ki so, vsaj kar 
zadeva področja prostorskega načrtovanja, 
z leti postali vedno bolj omejevalni. Tako 
je v postopek sprememb in dopolnitev ob-
činskega prostorskega načrta poleg obči-
ne vključenih še najmanj dvanajst drugih 
deležnikov na državnem nivoju (nosilcev 
urejanja prostora), ki vsak s svojega delov-
nega področja presojajo o tem, ali bo neka 
pobuda sprejemljiva ali ne. 

Občina Logatec ima za potrebe postopka 
sprememb in dopolnitev OPN izdelanih 
kar nekaj strokovnih podlag, iz katerih iz-
haja tudi bilanca obstoječih nepozidanih 
stavbnih zemljišč. Ta za občino Logatec 
znaša 246 hektarjev. Od tega je četrtina ze-
mljišč takih, na katerih je gradnja možna 
takoj, brez omejitev. 

Občina Logatec vodi postopek sprememb 
in dopolnitev OPN, v katerega so vključe-
ne razvojne pobude, ki so jih občani podali 
med leti 2007 in 2019. Vse so bile anali-
zirane in ovrednotene kot nesprejemljive, 
delno sprejemljive ali sprejemljive. Obča-
ni pa ste bili o rezultatih analize obvešče-
ni. Pogojno sprejemljivih in sprejemljivih 
pobud je 489, od tega je 300 takih, ki pose-
gajo na kmetijska zemljišča. V številkah te 
pobude predstavljajo 55 hektarjev.

Občina Logatec je v aprilu 2023 na mini-
strstvo za kmetijstvo posredovala delov-
no gradivo, v katerega so bile vključene 
vse razvojne pobude, ki pa se do pobud 
za širitev stavbnih zemljišč ni konkretno 
opredeljevalo. Njihov odgovor, ki smo 
ga prejeli konec maja 2023, je bil, da se 
sprememba namenske rabe kmetijskega 
v stavbno zemljišče lahko dopusti le kot 
prerazporeditev namenske rabe stav-
bnih v kmetijska zemljišča. To pomeni, 

Brezplačni prevoz za občane
 
Prostofer je namenjen vsem tistim starejšim, ki ne vozijo sami, nimajo sorodnikov in 
imajo nižje mesečne dohodke, pa tudi slabše povezave z javnimi prevoznimi sredstvi. 
Prostofer jim omogoča lažjo dostopnost do Zdravstvenega doma Logatec, Upravnega 
centra Logatec, banke in drugih javnih ustanov, trgovinskih centrov ipd.

Uporabnik, ki potrebuje prevoz, naj pokliče na brezplačno številko 080 10 10. V 
komunikacijskem centru se zabeležijo njegovi podatki in lokacija prevoza. Po najavi 
prevoza klicni center obvesti prostovoljnega voznika o prevozu in to sporoči uporab-
niku, za katerega se opravi prevoz. Vozilo je zagotovljeno s strani Občine Logatec, 
prav tako je poskrbljeno za zavarovanje tako voznika kot tudi sopotnikov.

 

da mora občina določiti, za katere posege 
na kmetijska zemljišča bo veljalo določe-
no vračilo nepozidanih stavbnih zemljišč. 
Tudi zagotovitev zamenjave ali nadome-
stnih zemljišč še ne zagotavlja spremembe 
namenske rabe prostora v OPN, temveč 
zgolj obravnavo ustreznosti pobude z vi-
dika njene skladnosti s temeljnimi pravili 
urejanja prostora, cilji prostorskega razvo-
ja občine in pravnimi režimi v prostoru ter 
z vidika možnosti opremljanja zemljišča s 
komunalno opremo in drugo gospodarsko 
javno infrastrukturo. 

V ta namen bo predvidoma še v juniju skli-
can posvet, na katerem bi o tej tematiki 
povedali nekaj več, nato pa bi vse pobu-
dnike pozvali, da za svoje razvojne pobude 
za širitev stavbnih zemljišč, ki posegajo 
na kmetijska zemljišča, zagotovijo druga 
konkretna zemljišča, skladno s smernicami 
ministrstva. Le tako bomo lahko pripravili 
ustrezen osnutek OPN, v katerega bi bilo 
vključenih čim več podanih pobud. 

Občinska uprava
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IZ OBČINSKE HIŠE

PONOSNI SMO, DA PRIPADAMO TAKO VELIKI 
PROSTOVOLJSKI DRUŽINI

Ob nacionalnem tednu prostovoljstva je 23. maja 2023 v 
Žalcu, v tamkajšnjem Domu II. slovenskega tabora, po-
tekala prireditev, na kateri so zaslužni prostovoljci za ne-

sebično pomoč, izvedbo projektov in dejavnosti prejeli priznanja, 
ki jih podeljuje Slovenska filantropija – Združenje za promocijo 
prostovoljstva.

Na dogodku so podelili nazive naj-mentorjem prostovoljcem, šo-
lam in dijaškim domovom, ki spodbujajo prostovoljstvo učencev 
in so Junaki našega časa, ter zaposlenim v javni upravi, ki so se 
posebej izkazali kot prostovoljci. Nazive so podelili tudi za Naj-
-projekt medgeneracijskega prostovoljstva ter Naj-prostovoljsko 
zgodbo.

V kategoriji Prostovoljstvu prijazna občina je priznanje vnovič 
prejela tudi Občina Logatec, nagrado pa je v imenu vseh prosto-
voljcev, ki delujejo v naši občini, s ponosom prevzel podžupan 

Spoštovani organizatorji prireditev
September, ko v Logatcu praznujemo občinski praznik, je tik pred vrati. Letošnja slavnostna seja Občinskega sveta Občine Logatec 
s podelitvijo občinskih priznanj bo v Športni dvorani Logatec v sredo, 20. septembra 2023, ob 18.00.

Kot je že tradicija, bo tudi letos Občina Logatec poleg slavnostne seje še dodatno promovirala vse prireditve, ki bodo organizirane 
v septembru.

Prijazno vas vabimo, da svoj dogodek napoveste sami, neposredno preko spletne strani www.mojaobcina.si – Logatec - dogodki. 
Podatke za promocijo dogodkov ob Občinskem prazniku 2023 bomo vzeli neposredno iz koledarja dogodkov. Le-ti bodo tako vidni 
tudi na spletni strani Občine Logatec in na Logatec Supermesto.

Prosimo vas, da septembrske dogodke napoveste čim prej, vendar najpozneje do torka, 25. julija 2023, do konca dneva. Dogodki, 
ki bodo najavljeni pozneje, žal ne bodo navedeni v načrtovani promocijski obliki.

Veselimo se vašega sodelovanja in vas prijazno pozdravljamo.

Občine Logatec Kle-
men Trpin. Občini je 
bil naziv podeljen za 
sofinanciranje pro-
stovoljskih projek-
tov, prepoznavanje 
vrednosti prosto-
voljstva, podpiranje 
prostovoljstva mla-
dih in medgeneracij-
skega sodelovanja.

Hvala vsem, ki so-
ustvarjate srčno in 
veliko prostovoljsko 
družino v občini Lo-
gatec.

Občinska uprava
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IZ OBČINSKE HIŠE

UPRAVNA ENOTA V ŠTEVILKAH

Upravna enota Logatec je ena od 58 upravnih enot. Ima dva 
oddelka – Oddelek za upravne notranje in skupne zadeve 
ter Oddelek za okolje, prostor in kmetijstvo. Z 21 zaposle-

nimi sodi med t.i. male upravne enote, njen teritorialni obseg pa je 
enak območju občine Logatec.

Leto 2022 je bilo za našo upravno enoto rekordno. Zaključili smo 
kar 18.020 upravnih postopkov (pred petimi leti je bilo teh 7.569, 
v letu 2021 pa 12.248), pri čemer izstopa število izdanih oseb-
nih izkaznic (4.047), vozniških dovoljenj (3.284), prijav bivališč 
(2.737), potnih listin (1.983) ter enotnih dovoljenj za bivanje in 
delo tujcev (1.375). Največji izziv so nam predstavljali postopki 
urejanja statusa razseljenih oseb iz Ukrajine, saj smo zaradi na-
stanitvenega centra na našem območju v reševanje prejeli kar 947 
vlog. Povišanje števila prejetih in rešenih vlog pa beležimo tudi 
na področju gradbenih zadev, saj je bilo izdanih za 25% več dovo-
ljenj (gradbenih ter uporabnih) in drugih odločb. Od vseh 18.547 
prejetih zadev smo jih v letu 2022 rešili kar 97,16%.

Poleg navedenega smo v letu 2022 opravili še 17.787 drugih 
upravnih nalog (za 8% več kot v letu 2021), pri čemer po številu 
prednjačijo potrjene podpore volivcev za spremembo predpisov 
oziroma razpis referendumov (3.722), spremembe naslovov za 
vročanje (2.904) ter prijave na praktični/teoretični del vozniškega 
izpita (1.009). 

Zaposleni smo tudi v preteklem letu dodatno izpopolnjevali svoje 
znanje, tako da je uslužbenec pridobivanju novih znanj v povpre-
čju namenil 5,6 dneva. Za prenos znanja smo poskrbeli tudi na 
oddelčnih sestankih, kjer smo tudi sicer obravnavali spremembe 
zakonodaje in se dogovarjali o implementacij usmeritev in navo-
dil. Dobro smo sodelovali tudi z organi v lokalnem okolju, saj so 
nas izkušnje preteklih let naučile, da cilje lažje in hitreje doseže-
mo, če se povezujemo in izmenjujemo dobre prakse. 

Leto 2022 je bilo poimenovano kot »super volilno leto«, uprav-
ne enote pa smo pri izvajanju volitev dolžne okrajnim volilnim 
komisijam (naša OVK obsega območje občin Logatec, Cerknica, 
Bloke in Loška dolina) nuditi tehnično in administrativno pomoč 
ter organizirati njihovo delo. Aktivno smo tako pomagali pri iz-
vedbi državnozborskih volitev, obeh krogov predsedniških volitev 

ter pri izvedbi vseh treh zakono-
dajnih referendumov. 

Zadovoljstvo strank z našim de-
lom je razvidno iz več vpisov v 
knjigo pripomb in pohval, potrju-
jejo pa ga tudi ankete, ki smo jih 
opravili v preteklem letu. Gre za 
anketiranje zadovoljstva strank 
z vprašalniki, ki jih je pripravilo 
Ministrstvo RS za javno upravo 
in so za vse upravne enote enaki. 
Ob zadnji anketi smo od strank 

prejeli oceno 4,88, v lanskem letu pa 4,95, kar je tudi več od slo-
venskega povprečja (4,84). Nad državnim povprečjem je tudi za-
dovoljstvo naših zaposlenih – ocena 4,1 (povprečje je 3,9).

Ocenjujemo, da smo v letu 2022 dosegli vse zastavljene cilje, 
kljub temu pa pred nami ostaja še veliko izzivov – v letu 2023 
bomo v celoti prešli na t.i. e-podpisovanje in e-vročanje dokumen-
tov, pri čemer se bomo posluževali novega informacijskega siste-
ma KRPAN, potegovali se bomo za naziv o kakovosti poslovanja 
- Uspešni uporabnik CAF, prenovili bomo usmerjevalne table za 
stranke, aktivne bodo vse naše interne delovne skupine, pristojnim 
organom bomo podajali predloge za učinkovitejše delo, sledili 
bomo spremembam predpisov, predvsem pa se bomo trudili delati 
strokovno, zakonito in družbeno odgovorno, s prijaznim odnosom 
do strank in spodbudnim delovnim okoljem za zaposlene. Kako 
in kdaj bo v naše delo posegla predvidena reorganizacija, pa še 
ni znano.

Maja Zidar, načelnica

Na svetovni dan čebel v brenčeči družbi

Ob svetovnem dnevu čebel 
2023  so logaški čebelarji 
na stojnici pred Upravnim 
centrom  »gostili čebele« 
in obiskovalce. Predvsem 
otrokom iz različnih enot 
Vrtca Kurirček Logatec so 
predstavili delo s čebelami 
in čebelje pridelke – med, 
propolis, cvetni prah. Otroci 

so se najbolj navduševali nad  živimi čebelami pod steklom 
ter med številnimi čebelicami pridno iskali čebeljo matico. 
Obiskovalci so ob predstavitvi lahko poskusili različne vrste 
medu ter se posladkali s koščkom potice, medenjaki in drugimi 
dobrotami. 
Hvala logaškim čebelarjem ter čebelicam za njihovo pridno 
delo!

Občinska uprava
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lanovega mlina, Pumpenhausa in območje 
ponora. V razpravi pa se je rodilo kar nekaj 
zanimivih idej za dodatne smiselne uredi-
tve ob vodi.

Ob tem so udeleženci dobili priložnost so-
delovanja pri izbiri urbane opreme, ki se 
jim zdi primerna ob taki učni in doživljaj-
ski poti. Poleg različnih klopi so na plakatu 
mesto našla tudi mrežasta otroška igrala. 
Idejna zasnova je vsekakor prvi korak k 
izvedbi, ki pa je v veliki meri odvisna od 
soglasja direkcije za vode, saj gre za izra-
zito poplavni prostor.

Občinska uprava

IZ OBČINSKE HIŠE

PREVISOKA IN RAZRAŠČENA VEGETACIJA OB CESTAH 
OVIRA POLJE PREGLEDNOSTI

Na območju občine Logatec opažamo, da nekateri la-
stniki zasebnih zemljišč ob občinskih cestah pozabi-
jo na svoje zakonske obveznosti glede obrezovanja 

vegetacije ob cestah. Majhna sadika ali grmiček, posajen tik 
ob robu parcelne meje, se čez čas lahko razraste na vozišče, 
pločnik ali drugo javno površino. Previsoka in razraščena ve-
getacija ovira normalen prehod pešcev in vozil na občinskih 
cestah in pločnikih, prav tako lahko ovira preglednost križišč 
pri vključevanju na ceste, s tem pa ogroža varnost vseh udele-
žencev v cestnem prometu.

Zakon o cestah in področna zakonodaja prepovedujeta postavljati 
ograje, zasaditi živo mejo, drevje, druge visoke nasade ali poljšči-
ne, ki bi ovirale preglednost cestišča ali zmanjšale varnost prome-
ta na njej. Zaradi preglednosti živa meja ne sme presegati višine 
75 centimetrov od nivoja vozišča.

Lastniki oziroma uporabniki zemljišč ob občinskih cestah morajo 
skozi vse leto skrbeti za redno obrezovanje vegetacije, tako da 
le-ta ne sega v cestni svet in ne ovira ali ogroža prometa ne le 
spomladi, ko se narava prebudi. 

Nadzor nad ustreznostjo vzdrževanja vegetacije ob cestah (zago-
tavljanje prostega profila ceste) in izvajanjem drugih posegov v 

območju cest izvaja občinska inšpekcija, ki lahko v primeru ugo-
tovljenih nepravilnosti tudi ukrepa in izreče globo. 

S ciljem, da vsi skupaj pripomoremo k omenjeni varnosti na 
cestah ter zagotovimo ustrezno prevoznost in preglednostle-
-teh, vas pozivamo k doslednemu obrezovanju, brez nepotreb-
nih inšpekcijskih posredovanj.

Občinska inšpekcija in redarstvo Občine Logatec
Slika: vir: pexels.com

UČNA IN DOŽIVLJAJSKA POT LOGAŠČICA

 

Župan Berto Menard je uvodoma podal 
nekaj anekdot o odraščanju ob vodi ter 
izrazil vizijo prostora Brloga za umesti-
tev muzejske ali interpretacijske zbirke, 
povezane z okoljsko infrastrukturo. 

V četrtek, 18. maja 2023, je v prosto-
rih Brloga potekala predstavitev 
izdelane idejne zasnove za uredi-

tev obvodnega prostora Logaščice. Naloga 
je bila zaupana krajinskim arhitektom Kra-
jinaris, d.o.o., ki so na predstavitvi podali 
povzetek zasnove. 

Sama idejna zasnova ureditve učne poti 
obravnava zadnjo tretjino Logaščice, od 
območja nekdanjega Kavčičevega jezu 
dolvodno do izliva v ponor Jačka. Lo-
gaščica v tem delu teče v smeri Z-V in se 
pri Furlanovem mlinu obrne v smer J-S. 
Celotna dolžina obravnavanega območja 
obdelave je slab kilometer, v širino pa, 
kolikor to dopuščajo naravne prostorske 
danosti in omejitve ter morfologija naselja 
oziroma struktura zemljišč. 

Podrobno so bile predstavljene posamične 
ureditve; območje Kavčičevega jezu, Fur-
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AKTUALNO

»ZA SLOVENIJO ME NI STRAH!«

Podpis pod foto: »Borut Pahor, politik preudarnih misli in dejanj, 
gost Nikolajevih večerov« (Foto: Marjan Verč)

Na večer Gospodovega vnebohoda je bil gost Nikolaje-
vih večerov Borut Pahor, nekdanji predsednik repu-
blike Slovenije.

Potem ko so Klara Bogataj, Natalija Juvan, Ajda Modrijan in 
Neja Tomazini blagoglasno odcitrale Alelujo in Golico v nabito 
polni Jožefovi dvorani, je Jan Mihevc, povezovalec večernega 
dogajanja, povabil k pogovoru Boruta Pahorja, državnika vi-
sokih občečloveških nravi. Povezovalcu je bilo treba le kratko, 
skorajda intimno nagovarjati gosta, ki mu je beseda žuborela 
mirno, a utečeno, na trenutke tudi zanosno, predvsem pa pre-
pričljivo. In iz njunega pogovora se je izoblikovala podoba Bo-
ruta Pahorja, sijajnega predsednika republike, ki mu je bila 
politika način urejanja žitja in bitja mimo skrajnosti, ki jim 
vase prezaverovana politika tako rada podlega. 

Pahorjeva beseda je govorila o njegovi odprtosti sočloveku, lju-
dem in svetu, kar se je v njem ukoreninjalo od rane mladosti, ki 
jo je preživljal kljub siceršnji železni zavesi ob razmeroma odprti 
meji. Za njegovo življenjsko orientacijo je bil pomenljiv tudi ma-
mim testament: biti prijazen z ljudmi, ker tako je laže premagovati 
sovraštvo, izključevanja, prisegati pa na povezovanje. 
Vsa ta spoznanja je vnašal tudi v politiko. In prijaznost mu je od-
pirala še tako trdo zaklenjena vrata. Marsikomu se je resda zdel 
sladkoben, tudi nesprejemljiv, če je ob udarcu po levem licu nas-
tavil še desno. Vselej ni bil dovolj razumljen. Veliko nejevolje je 
bilo zaradi počastitve spomina na žrtve Hude jame. Vendar na pot 
sprave je bilo treba stopiti. Spopad mnenj se je vsiljeval tudi ob 
postavljanju spomenika vsem žrtvam na Kongresnem trgu. A spo-
menik zgovorno stoji.
V mednarodnih odnosih, ki so mu bili vselej najbližji, je bila ob 
treznosti, tehtnosti brez zaletavanj potrebna tudi dobršna mera pri-
jaznosti. Ob tem je opozoril na mnoge incidente med Slovenijo in 

Hrvaško v času Sanaderjeve vlade. Ob hrvaški predsednici Kosor-
jevi je začutil možnost, da bi odnose s Hrvaško kar najbolje uredi-
li. Poskus z arbitražo se sicer ni najbolje izšel, pa vendar so se spo-
ri med državama ublažili, tudi zgladili. Navsezadnje je Slovenija 
pomembno stala Hrvaški ob strani, ko je ta prehajala v Evropsko 
zvezo, pa tudi ob njenem vstopanju v schengensko območje. 
Očitke o njegovi preočitni nagnjenosti proti desnici zavrača kot 
neutemeljene. Poklon z Janšem žrtvam v Rogu, pa tudi padlim 
partizanom, je kazal v smer, po kateri se ne bi vračali v čas, ki nas 
je pohabljal. Trditev, da je bil Pučnik nestor osamosvojitve Slove-
nije, pa je neizpodbitna.
Svoja razmišljanja je visoki gost večera sklenil s pravcato posla-
nico: 
»Dobrodošli, ljudje dobrih namer. Z vami me ni strah za Sloveni-
jo, ki je znanilka miru. Do boljše blaginje gremo lahko le s pre-
vidnimi in treznimi koraki. Znati pa moramo ceniti, kar imamo 
– imamo pa veliko lepega in dobrega – in znati moramo še naprej 
sprejemati vse dobro, neglede na to, iz katere strani prihaja.«

Marcel Štefančič 

IZ ŽUPNIJE DOLNJI LOGATEC PO ROMARSKI POTI NA TRSAT

Družine, ki smo vključene v družinski verouk v župniji 
Dolnji Logatec, smo v soboto pred prvomajskimi počit-
nicami poromale na Trsat, eno glavnih hrvaških Marijinih 

božjih poti. Tja naj bi po legendi angeli najprej prenesli hišo svete 
družine iz Nazareta, ki se danes nahaja v Loretu v Italiji. V romar-
skem središču nas je sprejel rojak, brat Filip, ki to leto opravlja no-
viciat pri frančiškanih, skrbnikih svetišča. Prevzele so nas zgodbe 
mnogoterih uslišanj in čudežev na Marijino priprošnjo, o katerih 
pričajo številni votivni darovi: slike, bergle, drugi osebni predmeti 
in še posebej makete ladij, ki so jih v zahvalo Mariji prinesli rešeni 
mornarji. Po sveti maši, ki jo je za nas daroval kaplan Rafael, smo 
si ogledali še zakladnico samostana ter bližnji trsatski grad, kjer je 
ravno potekal festival viteštva. Enega prvih toplih spomladanskih 
dni smo zaokrožili s kepico prvega letošnjega sladoleda. Ob petju 
mladine in klepetu je pot domov (pre)hitro minila. Vrnili smo se 
hvaležni za čudoviti dan, zanimiva doživetja in predvsem za naša 
prijateljstva.

Katarina Bajc
Foto: Boštjan Zajec
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AKTUALNO

ODKRITJE SPOMINSKE PLOŠČE V SPOMIN 
NA OSAMOSVOJITVENE DOGODKE

Prvo majsko nedeljo je v Rovtah na 
domačiji Lukančič, po domače Pr' 
Laknč, potekala slovesnost ob od-

kritju spominske plošče v organizaciji 
lokalnega odbora Združenja za vrednote 
slovenske osamosvojitve (VSO). Dogo-
dek se je pričel s slovensko tradicional-
no majsko molitvijo in branjem šmarnic 
pod vodstvom Župnika Janeza Petriča in 
z ubranim petjem župnijskega pevskega 
zbora iz župnije Rovte.

V nadaljevanju prireditve je predsednik 
lokalnega VSO Jože Leskovec pozdra-
vil vse navzoče, med katerimi so bili kar 
štirje poslanci Državnega zbora Republike 
Slovenije, Iva Dimic, Janez Janša, ki je bil 
tudi slavnostni govornik, Žan Mahnič in 
Zoran Mojškerc. Jože Leskovec je osvetlil 
leti 1990 in 1991, ko je gospodar Anton 
Lukančič na svoji domačiji skrival večjo 
količino orožja in streliva logaške terito-
rialne obrambe, ki pa k sreči med osamo-
svojitveno vojno ni bilo uporabljeno. Pou-

Janez Janša, ki je kot dober poznava-
lec tistega obdobja poudaril izjemen 
pogum gospodarja domačije Lukanči-
ča, ki mu je po kazenskem zakoniku ta-
kratne Jugoslavije grozila stroga kazen. 
Janša je omenil, da je bilo po Sloveniji 
prek 200 skrivnih lokacij, kjer se je pred 
jugoslovansko armado skrivalo orožje za 
zavarovanje slovenske osamosvojitve, kar 
je bilo ključno, da sta se lahko teritorialna 
obramba in slovenska milica v prvih 
dneh vojne uspešno zoperstavili agresiji 
Jugoslovanske armade. Spomnil pa se je 
tudi vseh ranjenih in umrlih med vojno 
in po njej, med katerimi sta bila tudi dva 
heroja iz občine Logatec (Miroslav Molk 
in Anton Žakelj).

Vse zbrane je pozdravil in se posebej 
zahvalil za odkritje spominske plošče 
gospodar Anton Lukančič, ki je od vseh, 
približno 200 obiskovalcev prireditve, 
požel iskren aplavz za pogumno dejanje, 
ko je v tistih usodnih letih osamosvajanja 
varnost Slovenije postavil pred varnost 
svoje lastne družine.
Nato sta ob prisotnosti praporščakov VSO 
in ob petju Obrtniškega mešanega pevskega 
zbora Notranjska Anton Lukančič in Janez 
Janša odkrila spominsko ploščo. 

Obiskovalci so se v veselem vzdušju 
zadržali še precej časa, medtem pa se je 
Janez Janša ob prisotnosti praporščakov 
na grobu Miroslava Molka na rovtarskem 
pokopališču poklonil njegovemu spominu. 

Samo Venko
Foto: Peter Hladnik

darjeno je bilo tudi pogumno in preudarno 
dejanje poveljnika Občinskega štaba teri-
torialne obrambe Logatec Mira Pogačnika, 
ki je organiziral varno shranjevanje orožja, 
potrebnega za obrambo mlade Republike 
Slovenije, po skrivnih lokacijah občine.

Slavnostni govornik je bil takratni 
obrambni minister in sedanji poslanec 



dršica. Nato bomo v sprevodu noš krenili do naslednje točke, kjer 
si bomo ogledali spravilo košnje. Sledila bosta še ogleda pranja 
perila in dela oglarjev. Na koncu pa bomo lahko poskusili značilne 
lokalne jedi. Ob 17:00 se bo pri lovski koči pričela veselica. Z an-
samblom Klateži bomo rajali pozno v noč. V pričakovanju obiska 
vas prisrčno pozdravljamo.

KTD Hotedršica

10

AKTUALNO

VABLJENI NA JUBILEJNO TRIDESETO KRESNO NEDELJO

Člani KTD Hotedršica vas vabimo na jubilejno trideseto 
kresno nedeljo. Tradicionalna kresna nedelja je pravi 
etnološki pušeljc. V tridesetih letih smo prikazali števil-

ne zdaj že pozabljene obrti, stare običaje, predmete in kmečka 
dela. Gostili smo pevske zbore, glasbenike, rokodelce, folklor-
ne skupine in še mnoge druge.

Ravno Hotenjke so bile tiste pogumne in delavne žene, ki so pred 
tridesetimi leti staknile glave, zavihale rokave in s strokovno moč-
jo ustvarile prvo kresno nedeljo. Letos pa bo na torti zagorel že 
pravcati kres. Upihnili bomo kar trideset svečk. Zato vas člani 
KTD Hotedršica vabimo na slavnostno prireditev Kresni večer 
v Hotedršici, ki bo v soboto, 24. 6. 2023, ob 20:00 pod lipo na 
vaškem »Plečnikovem« trgu. Bogat kulturni program bosta pove-
zovala Maruša Treven Nagode in Roman Treven. Na odru se bodo 
zvrstili: Folklorna skupina Grofa Blagaja iz Polhovega Gradca, 
otroška in starejša dramska skupina KTD Hotedršica, hotenjske 
narodne noše in ženski cerkveni pevski zbor Hotedršica. Predse-
dnica KTD Hotedršica Brigita Vehar pa bo podelila priznanja za-
služnim članom in drugim soustvarjalcem kresne nedelje. Proslavi 
bo sledila pogostitev. 

V nedeljo, 25. 5. 2023, vas vabimo na trideseto kresno nedeljo v 
Hotedršici. Ob 10.00 bo v župnijski cerkvi sv. Janeza Krstnika po-
tekala slovesna maša, ob 15:00 pa bomo pričeli z bogatim kultur-
nim programom. Zbrali se bomo pri osnovni šoli v Hotedršici, kjer 
si bomo ogledali obdelavo lanu ter nastop učencev iz podružnične 
osnovne šole iz Hotedršice ter otrok iz vrtca Kurirček, enota Hote-
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AKTUALNO

IZKUŠENI LOGAŠKI JAMARJI

Logatčan Drago Korenč je izkušen jamar, jamarski reše-
valec, inštruktor in gasilec. Zadnjih 25 let je predsednik 
in gonilna sila Jamarskega društva Logatec, od ustano-

vitve jamarske reševalne ekipe v sklopu Civilne zaščite Občine 
Logatec pa je tudi njen vodja in glavni motivator. Izkazal se 
je po žledolomu, pri nameščanju beguncev v začasna bivališča 
in med korono. Aktivno pa je sodeloval tudi pri eni najzahtev-
nejših reševalnih akcij v Vranjedolski jami na Cerkniškem, o 
čemer smo pisali v prejšnji številki Logaških novic.

Kam segajo začetki jamarskega društva?
Jamarsko društvo Logatec je stopilo na samostojno pot leta 1957. 
Svojo osnovno dejavnost – raziskovanje jam je opravljalo v okoli-
ci domačega kraja, s pridobljenimi znanji in izkušnjami so kmalu 
postali pomemben člen slovenskega jamarstva. Znanje in takrat 
skromno opremo so kmalu uporabili pri pomoči občanom, saj so 
večkrat reševali ponesrečence iz Šemonovega brezna, Logaške 
jame, iz brezen pa so reševali tudi domače živali ter iz jam nosili 
nevarna neeksplodirana sredstva.

Kako je jamarstvo sploh začelo sodelovati s civilno zaščito?
V javnosti dobro znanih akcijah “Nič nas ne sme presenetiti” smo 
z vrvno tehniko prikazovali načine ob reševanju ponesrečenih in 
s tem tudi pri vodstvenih strukturah dosegli določeno zanimanje. 
Leta 1979 so bile na Logaškem velike poplave. Jamarji smo z 
majhnimi jamarskimi čolni reševali ljudi iz poplavljenih stavb, 
reševali njihovo premoženje, naplavljeni material nad požiralniki 
Jačke pa spravljali na bregove Logaščice.

Na katerih področjih civilne zaščite pa ste najaktivnejši?
V Logatcu se pogosto pojavljajo različne naravne nesreče, naj-
pogosteje poplave, presenetijo nas močni vetrolomi, celo tornadi, 
pomagali smo pri odpravljanju posledic žledoloma. 

Kaj pa pogrešane osebe?
Večkrat smo sodelovali pri iskanju pogrešanih oseb, kjer se še 
kako odraža dobro poznavanje terena in nevarnosti v naravnem 
okolju. Pogosto smo opozarjali, naj lastniki gozdov ne odlagajo 
odpadnega vejevja na vhode ožjih brezen, ker s tem napravijo 
idealne pasti za neprevidne gobarje in naključne sprehajalce, ki 
terena ne poznajo. Zadnje čase imamo kar nekaj posredovanj, ker 
lastniki psov svojih ljubljenčkov nimajo na povodcih, posledično 
padejo v brezna, od koder jih potem rešujemo. 

Kdo vse so logaški jamarji?
V naših vrstah je tudi nekaj operativnih gasilcev, bolničarjev, 
potapljačev, imamo dve zdravnici. Na skupnih vajah je potrebna 
dobra koordinacija vseh enot, zato je pomembno sodelovanje tudi 
mimo rednih programov civilne zaščite, tako ugotovimo, v ka-
kšnih situacijah si lahko pomagamo med seboj. Naši člani so tudi 
operativni reševalci pri Jamarski reševalni službi in enoti Cave 
Sar, ki lahko posreduje tudi v drugih evropskih državah pri zah-
tevnejših reševanjih, ki trajajo dalj časa.

Dejan Šraml
Foto: osebni arhiv D. K. 
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AKTUALNO / 
POSLANSKI KOTIČEK

OHRANIMO GOZDNE ROBOVE!

V juniju 2023 zaključujemo triletni projekt EIP 16.5 Plodo-
nosni gozdni rob kot podpora ohranjanja vrstne pestrosti 
gozda v funkciji zagotavljanja ekosistemskih storitev. 

Izvedba projekta je potekala pod vodstvom SGLZŠ Postojna ob 
sodelovanju strokovnih oz. svetovalnih, raziskovalnih ter izo-
braževalnih institucij na petih kmetijskih gospodarstvih (KG) 
iz različnih statističnih regij, na katerih smo testirali in izvajali 
različne ukrepe za vzpostavitev oz. ureditev biotsko bogatih goz-
dnih robov. Namen projekta je bilo ozaveščanje o plodonosnem 
gozdnem robu, pridobivanje ključnih znanj za ohranjanje in 
povečanje biodiverzitete gozdnega roba ter varovanje in raz-
širjanje le-tega. Naši ukrepi so vključevali tudi odstranjeva-
nje neželenih tujerodnih ali invazivnih vrst, ki so prisotne na 
gozdnem robu ter bogatenje osiromašenih gozdnih robov tako 
po naravni poti kot tudi z zasaditvami. 
Na vseh petih kmetijskih gospodarstvih smo pospeševali naravno 
vrstno pestro sestavo gozdnega roba, poleg tega pa smo s sadnjo 
na gozdni rob vnesli izbrane domorodne predvsem plodonosne, 
medovite in minoritetne drevesne in grmovne vrste. Skupno je 
bilo na vseh petih kmetijskih gospodarstvih zasajenih 413 sadik 
in 33 različnih plodonosnih sort grmovnic in dreves kot so div-
ja češnja, jerebika, navadna leska, rumeni dren, črni bezeg, 
pravi kostanj in črni trn. Največji del zasaditev je potekal na 
KG Zaplana 1890 nad Vrhniko (osrednjeslovenska r.), kjer smo 
posadili kar 240 sadik. 
Prostor je z ukrepi, izvedenimi v sklopu praktičnega preizkusa 
projekta, začel dobivati značilno pokrajinsko podobo. V pole-
tnih mesecih je bila ključna skrb za sadike, saj so bila poletja 
izrazito sušna. Pomembna je tudi zaščita pred divjadjo, saj so sa-

dike njena še posebej priljubljena hrana zaradi vsebnosti fosforja 
in kalija. Sadikam bomo tudi po zaključku projekta posvečali po-
zornost in izvajali različne potrebne ukrepe nege (predvsem či-
ščenje). Ker gre za grajen gozdni rob, se lahko poslužujemo tudi 
gnojenja. Izogibali se bomo strojnega mulčenja, saj s tem lahko 
še dodatno razširimo tujerodne in invazivne vrste, ki imajo veliko 
zmožnost vegetativnega razmnoževanja. Z vnašanjem domačih 
(avtohtonih) plodonosnih in medovitih vrst smo povečali biotsko 
pestrost gozdnega roba, v naslednjih razvojnih fazah pa priča-
kujemo tudi povečanje ponudbe hrane na gozdnem robu ter iz-
boljšano estetsko funkcijo le-tega.
Projekt je bil zasnovan tako, da so se pridobljena znanja in izkušnje 
v času celotnega izvajanja širili v obliki Programa usposablja-
nja za kmetijska gospodarstva  ter prenosov znanja v prakso. 
Projektne aktivnosti smo promovirali preko različnih komunika-
cijskih sredstev. V sklopu slednjega izpostavljamo Priročnik za 
prepoznavanje in odstranjevanje invazivnih vrst ter Publikacijo z 
opisi sadnih vrst plodonosnega gozdnega roba (oboje dostopno 
na spletni strani partnerja Kmetijski inštitut Slovenije). Za mlajše 
generacije pa smo naredili tudi igro spomin Prepoznavanje vrst 
plodonosnega gozdnega roba ter Širokolandijo - pravljična dežela 
na gozdnem robu partnerske kmetije TK Široko.
Projekt se izvaja v obdobju 17. 6. 2020 – 17. 6. 2023.  v okviru 3. 
JR podukrepa 16.5 Programa razvoja podeželja RS 2014-2020 in 
je sofinanciran s strani Republike Slovenije in Evropske unije iz 
kmetijskega sklada za razvoj podeželja. 

Tine Božič (vodja), dr. Benjamin Leskovec (KG Zaplana 1890) 
in Sabina Povhe (Novinet d.o.o., so.p.)

 

prijetno poletje in obilo dogodivščin na 
zasluženih dopustih.

V stik z mano lahko stopite kadarkoli 
prek elektronske pošte zoran.
mojskerc@dz-rs.si, lahko pa se tudi 
osebno srečamo v poslanski pisarni na 
Tržaški cesti 11 v Logatcu (stavba OOZ 
Logatec)

Zoran Mojškerc,
poslanec v Državnem zboru 

Republike Slovenije

Spoštovani občanke in občani,

lep pozdrav v novi kolumni v okviru 
Poslanskega kotička. Že kar nekaj let se 
tako v javnosti kot tudi lokalni politiki 
vrstijo pozivi k zaprtju peskokopa 
Smolevec. Ko smo občani že mislili, da bo 
koncesija potekla v januarju 2022, smo bili 
obveščeni, da je parlament vse koncesije 
podaljšal za 18 mesecev, tako našemu 
peskokopu le-ta poteče letos julija.

V maju sem prejel tudi odgovor na svoje 
poslansko vprašanje, kaj se z vlogo za 
podaljšanje dogaja in moram reči, da me je 
odgovor pozitivno presenetil. V aprilu so 
namreč tudi mediji pisali, da imajo državni 
organi namen podaljšati koncesijo, vendar 
očitno temu ni tako, saj je Ministrstvo RS 
za naravne vire in prostor januarja 2023 
izdalo odločbo, da koncesije ne podaljša, 
tako se bo moral peskokop predvidoma 

julija letos zapreti, izvajala pa se bodo 
lahko le sanacijska dela.
Vendar Slovenija ne bi bila Slovenija, če 
ne bi zadnji trenutek prišlo do ukrepov. 
Tako se je Vlada RS odločila vnovič 
izvesti podaljšanje obstoječih koncesij, 
vendar tokrat kar za 36 mesecev, češ da 
ne bi mogli pravočasno rešiti vseh vlog za 
podaljšanje koncesij. Sicer zakon velja le 
za koncesije, za katere še ni bilo na ravni 
ministrstva dokončno odločeno, logaški 
peskokop pa verjetno ne sodi v ta okvir.
Tu lahko spomnim, da je zaradi vpliva 
na vodne vire in prekomerne prometne 
obremenitve logaška politika, ne glede 
na morebitne ostale delitve, vseskozi 
enotna, da se mora peskokop zapreti in 
upam, da bomo na tem tudi vztrajali, zdaj 
pa se začne budno spremljanje sanacije 
peskokopa in morebitna uporaba tega 
prostora v prihodnje.
Ob koncu kolumne naj vam zaželim 
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Na OŠ Tabor Logatec dočakali 
prepotrebno širitev in rekonstrukcijo 

Na gornjelogaški osnovni šoli so slovesno odprli nove in preno-
vljene prostore, ki pa, kot pravi logaški župan Berto Menard, 
pomenijo zgolj delno rešitev prostorske stiske. Z zaključkom 
gradnje je šola večja za skoraj 540 m2, pridobila pa je raču-
nalniško učilnico, glasbeno učilnico, dodatne kabinete ter pro-
store za izvajanje dodatne strokovne pomoči, večjo knjižnico 
in zbornico, večjo jedilnico ter notranje stopnišče z dvigalom, 
prilagojenim invalidskemu vozičku.

V sklopu gradnje se je poleg gradnje objekta izvedlo tudi novo 
zunanjo ureditev pred šolo, ki vključuje tlakovanje in zasadi-
tev dreves, obnovitev vodnjaka, postavitev obstoječih klopi in 
obnovljenih svetilk ter postavitev novega pitnika. V neposredni 
bližini vhoda v šolo je vnovič v uporabi obnovljeni nadstrešek za 
kolesa. Novozgrajeni del šole ima vgrajeno ustrezno stavbno po-
hištvo ter toplotno zaščito objekta. Zaradi želje po čim bolj varčni 
ter energetsko učinkoviti uporabi objekta je bila vgradnja elektro 
in strojnih inštalacij skrbno načrtovana.

Izvedba rekonstrukcije in prizidave Osnovne šole Tabor Loga-
tec, ki jo je izvedlo podjetje Makro 5 gradnje, izgradnja objektov, 
d.o.o., iz Kopra, je znašala skoraj 2,5 milijona EUR brez DDV. 
Za izvedbo nadzidave Osnovne šole Tabor Logatec so bila s stra-
ni Eko sklada odobrena sredstva nepovratne finančne spodbude v 
višini do 181.660,00 EUR.

Kot pravi župan, bi Logatec potreboval novo, četrto osnovno šolo, 

ki pa ji ministrstvo za šolstvo ni naklonjeno. »Razpis ministrstva 
bo objavljen šele leta 2025, do takrat pa bomo pripravili idejne 
zasnove, načrte in pridobili gradbeno dovoljenje, da bi OŠ Tabor 
postala štirirazredna z 32 oddelki.« Šibka točka te šole je telo-
vadnica, katere prostornina že dolgo ne ustreza več normativom, 
športna dvorana v Zapolju pa  je zaradi logistike malce proble-
matična. Kot pravi župan, razmišljajo o montažnem objektu na 
zunanjih prostorih v okolici šole.

Po besedah Jureta Kramarja, ravnatelja OŠ Tabor Logatec, ki jo 
skupaj s podružnicami obiskuje skoraj 600 učencev, so z novimi 
in prenovljenimi prostori postavili dobre temelje za naprej, kljub 
širitvi bo namreč pouk še vedno potekal na dveh dislociranih eno-
tah. »Za kakovostno bivanje na šoli potrebujemo leto dni počit-
ka, doživljanja pouka v miru, ne ob brnenju gradbenih strojev,« 
poudarja ravnatelj. »Zatem pa potrebujemo dodatne učilnice za 
predmetno stopnjo in telovadnico.«

Blanka Markovič Kocen
Foto: Romana  Hribar

V SREDIŠČU

ŠTEVILNI INVESTICIJSKI PROJEKTI OBČINE LOGATEC KMALU NA 
VOLJO UPORABNIKOM

Zelena, razgibana in od glavnega mesta Ljubljane ne 
preveč oddaljena je občina Logatec. Privlačna lokacija 
je zanimiva za mlade družine, športne navdušence in 

tiste, ki zase iščejo življenje, ponuja stik z naravo in rahel od-
mik od vrveža večjih mest. Tako tisti, ki so se v občino preselili 
in si tu ustvarili nov dom, kot tisti, ki so že več rodov nazaj 
te kraje izbrali za svoj dom, potrebujejo za svoje življenje in 

delo  dostopne in dobro organizirane javne službe in javno 
infrastrukturo. 
Z zavedanjem, da je  javna infrastruktura pogoj za dobro in 
kakovostno izvajanje javnih storitev in služb, se vodstvo Ob-
čine Logatec neprenehoma trudi odgovoriti na potrebe svojih 
občanov z vlaganjem v investicije, ki bodo velik doprinos po-
sameznim krajem in celotni občini.
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Novi prostori Centra za duševno zdravje v IOC 
Zapolje prijazni do uporabnikov in zaposlenih

V prostorih Doma zdravje v IOC Zapolje – srednji stolpič - bo za 
potrebe Zdravstvenega doma Logatec kmalu začel delovati Center 
za duševno zdravje Logatec, ki se trenutno nahaja v centru Logatca 
ob Tržaški cesti. Obsegal bo kar šest ambulant za psihiatre, prostor 
za timsko delo, prostor za izobraževanja, sprejemno pisarno, ča-
kalnico, dva tehnična prostora in sanitarije. Občina Logatec je 
dela na projektu v oktobru 2022 zaupala Gradniku d. o. o., Tr-
zin,  do same uporabe novega Centra za duševno zdravje pa nas 
loči le še pridobitev uporabnega dovoljenja. Izvedbo investicije 
je vodila Občina Logatec, del sredstev zanjo pa je v obliki sofi-
nanciranja namenilo Ministrstvo RS za zdravje. Z novimi prosto-
ri, ki ustrezajo sodobnim standardom, Občina Logatec zasleduje 
razvojne cilje države, s katerimi želi zagotovitvi enake pogoje za 
zadovoljevanje skupnih potreb prebivalcev zdravstvenega varstva 
na primarni ravni, in sicer z namenom zagotoviti manjkajoče po-
vršine za opravljanje te dejavnosti. Seveda ne smemo pozabiti na 
primarni cilj te večje infrastrukturne investicije, to je zagotoviti 
ustrezne pogoje za opravljanje zdravstvenih storitev, boljšo oskr-
bo bolnikov in kakovostnejšo zdravstveno obravnavo v skladu s 
sodobnimi standardi.

Drugi cilji projekta so:
-  ureditev prostorov, ki ustrezajo standardom dejavnosti;
-  usklajenost investicije s prostorsko-tehničnimi smernicami mi-

nistrstva za zdravje;
-  ohraniti strokovno raven in zagotoviti primerne pogoje za delo 

osebja;
-  zagotoviti večjo dostopnost do zdravstvenih storitev;
-  zagotoviti kvalitetne storitve, varnost, dostopnost ter enake 

možnosti za zdravljenje za vse prebivalce občine in druge paci-
ente, ki koristijo storitve ZD Logatec,

-  doseganje višje celovite kakovosti poslovanja.

V SREDIŠČU
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Ob Zdravstvenem Domu 
Logatec raste njegov mlajši brat

Zaradi vse večjega števila občanov ter šir-
jenja nalog zdravstvenih domov tudi na 
področju preventive, je Zdravstveni dom 
Logatec postal premajhen.. 

Čeprav so bile  potrebe s strani Občine Lo-
gatec zaznane že pred časom, je šele v lan-
skem letu lahko pristopila h gradnji prizid-
ka. Gradnjo, ki jo lahko občani spremljajo 
v tem trenutku - do III. podaljšane gradbe-
ne faze, izvaja Lekarna Ljubljana. 

Ta bo namreč imela v pritličju nove-
ga prizidka svoje prostore. Za potrebe 
Zdravstvenega doma Logatec bosta urejena 
1. in 2. nadstropje novega objekta, za kar 
je zadolžena Občina Logatec. Ta je že 
izvedla postopek izbire izvajalca gradnje, 
izbrano je bilo podjetje Gib gradnja d.o.o. 
iz Grosuplja. Gradbena, elektro in strojna 
dela ureditve 1. in 2. nadstropja se bodo 
pričela v juliju letos, končala pa naj bi se v 
začetku prihodnjega leta. Z izvedbo inve-
sticije bo za potrebe Zdravstvenega doma 
Logatec in seveda uporabnikov le-tega na 
novo pridobljenih skoraj 800 m2 prostorov. 
Naj povemo, da bo del sredstev za izvedbo 
investicije sofinanciralo Ministrstvo RS za 
zdravje.

V SREDIŠČU
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V SREDIŠČU

tev uporabnega dovoljenja pa je načrtovana za konec junija 2024. 
Letošnja pomlad je v Hotedršico prinesla gradnjo novega vrtca, 
ki bo stal ob objektu podružnične Osnovne šole Hotedršica. Novi 
objekt bo v celoti zgrajen iz lesa. V kleti vrtca bo lastna kuhi-
nja, ki bo oskrbovala vrtec in obstoječo šolo. V pritličju bodo štiri 
igralnice in skupni prostor, v nadstropju pa prostori za zaposlene. 
Dostop do vrtca bo mogoč preko dveh ločenih vhodov, ob vrtcu 
bo urejeno tudi novo zunanje otroško igrišče. Vrtec bo imel skupaj 
1.140 m2, od tega 790 m2 uporabne površine. Stavba bo energij-
skega razreda A2, ogrevana s toplotno črpalko in talnim gretjem, 
strojno prezračevana in hlajena. Poleg izgradnje novega vrtca bo v 
sklopu tega projekta zgrajeno tudi parkirišče pri Gasilskem domu 
Hotedršica. Na novem parkirišču v kraju bo naenkrat lahko parki-
ralo 22 osebnih avtomobilov. 

Naj povemo, da so bila za izvedbo investicije s strani Občine Lo-
gatec pridobljena sredstva sofinanciranja v skupni višini nekaj več 
kot 1.120.000 EUR, od tega je Ministrstvo RS za vzgojo in izobra-
ževanje primaknilo skoraj 880.000 EUR, Eko sklad pa nekaj več 
kot 240.000 EUR.

Cilj in namen izvedbe investicije je:
-  zagotovitev sodobnih, ustreznih in in dovolj velikih prostorov 

za izvajanje varstva predšolskih otrok,
-  zadostiti prostorskim standardom, predpisanih v državnih za-

konih in pravilnikih, ki opredeljujejo varstvo otrok in prostorov 
potrebnih zanje,

-  zagotavljanje kakovostnih pogojev za delo in ustreznih delov-
nih pogojev.

V Hotedršici se veselijo začetka del novega vrtca, 
ki ga bo lahko obiskovalo kar 80 otrok

Sredi maja, natančneje 17. maja je bil v Krajevni skupnosti Ho-
tedršica praznični dan. Položen je bil namreč temeljni kamen za 
gradnjo novega vrtca, ki bo zgrajen iz lesa, obiskovalo pa ga bo 
lahko 80 otok. Izvedba gradbenih del naj bi se zaključila konec 
aprila 2024, pridobitev uporabnega dovoljenja pa je načrtovana 
za konec junija 2024, ko naj bi malčki že prestopili prag novega 
vrtca.
Za izvedbo investicije je Občina Logatec v juniju 2022 pridobila 
gradbeno dovoljenje. Sledila je priprava projektne dokumentaci-
je s strani Studia Petletka, arhitekturno projektiranje, iz Velenja, 
nato je v aprilu  2023, po postopku izbire izvajalca gradnje, sledil  
podpis gradbene pogodbe  z izbranim izvajalcem VG5 d. o. o. iz 
Ljubljane  v vrednosti nekaj več kot 2.780.000 EUR (brez DDV). 
Vsa gradbena dela naj bi se zaključila konec aprila 2024, pridobi-
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gradnje kanalizacije izvedene tudi dodatne asfaltacije, in sicer na 
območju Režiš, Tičnice, Planjav, Stranske poti in Jamnice. Ob za-
ključku gradnje, ki je previdena v prihodnjih mesecih letošnjega 
leta, bo zgrajeno preko dva kilometra novega kanalizacijskega 
omrežja. Sama izvedba projekta bo omogočila priklop na javno 
kanalizacijo za skupno 81 objektov oziroma za nekaj več kot 300 
prebivalcev. Priključenost na javni kanalizacijski sistem v Logat-
cu bo po novem skoraj 99-odstotna. Občina Logatec je za projekt 
v skupni vrednosti nekaj manj kot 840.000 EUR pridobila 350.000 
EUR evropskih kohezijskih sredstev, dodatnih 62.000 EUR pa bo 
prispeval državni proračun.

V SREDIŠČU

Z dograditvijo javnega kanalizacijskega sistema v 
Logatcu do skoraj 99-odstotne priključenosti

V okviru projekta Odvajanje in čiščenje odpadne vode v porečju 
Ljubljanice -Občina Logatec se dograjuje javni kanalizacijski sis-
tem na območjih Dolenjega in Gorenjega Logatca. Za izvedbo 
gradbenih del, ki so se na območju Kalc začela že v juniju 2022, 
je bilo po opravljenem javnem naročilu izbrano podjetje Hidro-
tehnik Vodnogospodarsko podjetje d. o. o. V projekt dograditve 
kanalizacije Logatec je zajeta tako gradnja sanitarne kanalizaci-
je (priklop 21 objektov), meteorne kanalizacije (390 m) kot tudi 
vodovoda (280 m) na območju Jamnice v Dolenjem Logatcu ter 
gradnja kanalizacije (priklop 60 objektov) in vodovoda (160 m) v 
Gorenjem Logatcu. Zgrajena bodo štiri kanalizacijska črpališča - 
Jamnica, Rondo, Režiška in Potok. Kot preudaren in dober gospo-
dar je Občina Logatec poleg  izgradnje načrtovane infrastrukture 
v izvedbo vključila tudi dodatna dela, ki jih je bilo v fazi gradnje 
v projekt smiselno vključiti tako, da se je na gospodaren način 
dvignila kakovost bivanja na teh območjih. Tako se je na obmo-
čju Kalc in Režiš poleg načrtovane infrastrukture dodatno uredilo 
predpripravo za javno razsvetljavo in meteorno kanalizacijo, na 
območju Tičnice, Planjav, Grajske poti in ulice Klanec se je delno 
uredilo meteorno kanalizacijo, na območju Kalc, Jamnice in pri 
Zavodu za vzgojo in izobraževanje Logatec pa bo ob zaključku 
gradnje izvedena delna predpriprava pokablitve elektrovodov. Z 
namenom izboljšanja cestne infrastrukture bodo z zaključkom 
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KULTURA

OPERETA ZA JUBILEJ

Osrednji ustvarjalci operete. Foto: Tomo Strle Foto: Tomo Strle.

Bilo je na prvo majsko soboto:  slavnostni dogodek, 
doslej brez primere v Logatcu. Učenci Glasbene šole so 
s člani Simfoničnega orkestra Cantabile krstno upri-

zorili novo slovensko opereto Špedicija Stradivarius in mno-
žici poslušalcev pripravili izjemno navdušujočo predstavo. 
Takšno, o kakršni si ob zastavkih glasbenega šolstva pred 50 
leti nismo upali niti sanjati. In to z domačimi izvajalci! Spošto-
vanja in vsega priznanja vredno.

Zamisel se je porodila med modrovanjem učiteljev šole, kako 
obeležiti polstoletnico le-te. »Nova opereta«, so pritrdili zamisli 
Mateja Avšiča. Z izvedbo, so menili, bo šlo: imamo odlične učen-
ce inštrumentaliste, dirigenta Marjana Grdadolnika, ki k oboga-
titvi zvoka povabi člane orkestra Cantabile, koncertnega mojstra 
Mateja Avšiča, pevce iz razreda solo petja, plesalke z oddelka za 
balet; k režiji povabimo spoštovanega Henrika Neubauerja, ope-
reto izvedemo v športni dvorani. Samo še - opereta manjka! Pa 
so s srečno roko poiskali libretista in skladatelja. Besedilo je v 
navdihu ustvarila Logatčanka Mateja Perpar, avtorica mnogih ra-
dijskih iger, mladinskih romanov … Glasbeno ga je upodobil že 
uveljavljeni Miha Nahtigal, študent kompozicije, pa tudi violinist 
v Cantabile. 

Priprave so januarja stekle postopno, čas ni bil zaveznik, sklada-
telj daleč stran. Učitelji in dirigent so izbrali pevce, delali z orke-
strom in posamezniki v njem in vse se je izteklo odlično, navdušu-
joče. Tekoča in učinkovito povedna glasbena govorica, s humorno 
noto obarvano besedilo, domišljena plesna koreografija, jasna 
govorjena beseda, odlična režija, vse se je zlilo v bogato doživeto 

predstavo. In kakšna je zgodba? Ninika bi rada igrala klavir, a ji 
oče, praktičen človek, vsili dedkovo zaprašeno violino s podstreš-
ja. Pa se izkaže, da je stradivarka, vredna veliko denarja. »Prodam 
jo, kupim vlačilce in ustanovim podjetje Špedicija Stradivarius. 
To bo imenitno!« Seveda, s širitvijo podjetja ni bilo nič in deklica 
lahko še naprej sanja svoje glasbene sanje.

Pohvalo si zaslužijo prav vsi nastopajoči. Brez slehernega bi bila 
predstava drugačna, manj popolna. Pa vendar. Spoštljiv poklon 
nosilcem vlog Leni Pupis v alternaciji s Tatjano Đekić kot Niniki, 
Ivani Jug in Petru Grdadolniku, Katarini Kokalj in Emi Papež, 
Marku Nzobandori, povezovalki, sicer samo slišni, Mateji Per-
par, pevcem, baletkam, orkestrašem. Pa tudi Juretu Sešku, ki je 
predstavo imenitno uvedel in sklenil.

Libretistka Mateja Perpar je dejala, da je bila počaščena s ponud-
bo napisati libreto. Sprejet je bil drugi. Ker v zgodbi nastopajo 
tudi mladi, je želela poudariti njihovo iskrivost, kanček hudomuš-
nosti. Poudarila je dobro sodelovanje s skladateljem in izrazila 
navdušenje nad izvedbo. 

Skladatelj Miha Nahtigal je v glasbi poudarjal glasnost, ki ji je 
orkester sledil. Vsem izvajalcem je izrekel čestitke za izvedbo in 
poudaril pomen odličnega ozvočenja, ki ga je oskrbel Zalteh. S 
pohvalami ni skoparil niti dirigent Marjan Grdadolnik, ravnatelj 
Primož Malavašič pa: »Po svoje je dobro, da nismo vnaprej vede-
li, kako zelo zahteven je tak projekt. Trud pa je poplačan z uspeš-
no izvedbo in z obeti ponovitev.« 

Janez Gostiša  
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KULTURA

19. EXTEMPORE LOGATEC 2023 
NAVDUŠIL Z UDELEŽBO IN KVALITETO

Potem ko je Društvo likovnikov 
Logatec v začetku aprila razpisa-
lo 19. likovni extempore Logatec 

2023 na teme Glasba, Ples in Rože, se je 
sredi maja zaključil z osrednjim dogod-
kom, predstavitvijo nastalih likovnih 
del in podelitvijo nagrad. 

V Stekleni galeriji, ki je bila tokrat polna 
do zadnjega kotička, je prisotne najprej 
pozdravil predsednik Društva likovnikov 
Logatec Janez Ovsec, ki je povedal, da je 
letošnji extempore poklon 50-letnici Glas-
bene šole Logatec, zato sta temu jubileju 
namenjeni temi Glasba in Ples. Zadovoljen 
je tudi z veliko udeležbo, saj se je na raz-
pis odzvalo 67 likovnikov iz vse države, 
kar je nedvomno tudi zasluga spletanja 
prijateljskih vezi logaških likovnikov in 
uveljavljenosti tega dogodka pri nas.Tudi 
župan Berto Menard je bil zadovoljen s 
številčno udeležbo in tudi z bogatim kul-
turnim dogajanjem v občini, čeprav nima-
mo idealnih pogojev za vse. Bodo pa bolj-
ši z novim Narodnim domom in likovno 
galerijo.

V kratkem glasbenem predahu sta tokrat 
nastopila zaslužna učenca Glasbene šole 
Logatec. Lena Bajc je predstavila Nea-
peljsko glasbeno pesem (Čajkovski), Anej 
Novak pa sonato Moonlight (Beethoven). 
Izmed več kot 80 slik, ki so v različnih 
tehnikah (akril, olje, akvarel, pastel, gra-
fika) in dveh odličnih struktur iz dveh raz-
ličnih materialov, kovine in lesa, je stro-
kovna komisija izbrala najboljše. 

Za kategorijo GLASBA sta bili podeljeni 
dve priznanji za odličnost, in sicer Nataliji 
Berezina za sliko Upanje 2023 in Danilu 
Jerebu za sliko Glasba 1,2,3. Priznanje za 
kvaliteto pa je prejel Branko Kopše za slik 
D-dur.

Za kategorijo PLES sta priznanji za kva-
liteto prejeli Tatyana Donets Savko za sli-
ko Balerina in Špela Vodopivec za sliko z 
istim naslovom, priznanje za odličnost pa 
Alojz Burja za plastiko, narejeno iz železa, 
ki je »ujela« plesalca rokenrola, zato tudi 
naslov Rokenrol.
Za kategorijo ROŽE so priznanja za kva-

liteto prejeli: Vera Banič Vukadin za Šopek 
vijolic, Vinko Bogataj za Šopek vrtnic in 
Eduard Belsky za Still life.  

Kljub temu da je predsednica strokovne 
komisije likovna kritičarka Anamarija Sti-
bilj Šajn uvodoma poudarila, da sta bili 
letošnji temi Glasba in ples specifični, saj 
se pri obeh srečujemo s telesom, ki pred-
stavlja najtežje likovno-vizualno prikazo-
vanje med vsemi figuralnimi vsebinami, je 
strokovno komisijo najbolj prepričala slika 
Sanjski šopek, ki jo je ustvaril Igor Šimec 
Trampuž. Zanjo je prejel priznanje za 
odličnost in ZLATO MUZO 19. LIKOV-
NI EXTEMPORE 2023.

Po podelitvi priznanj in nagrad, ki so jih 
poleg Občine Logatec prispevali še Glas-
bena šola Logatec, ART Ljubljana in drugi 
sponzorji, se je Janez Ovsec vsem zahvalil 
za sodelovanje ter jih povabil na naslednji, 
20. extempore.

Besedilo in foto: Brane Pevec
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Z 38. revijo, naslovljeno Pojmo pe-
sem radostno, so pevci v Rovtah z 
navdušujočim razpoloženjem po-

častili 40-letnico, odkar se je bila na po-
budo Janija Kavtičnika v Dravogradu 
odpela prva revija obrtniških pevskih 
zborov Slovenije.

Letošnjo revijo, ki jo je zaradi korona vi-
rusa po dveh letih premora oživil Obrtni-
ški mešani pevski zbor »Notranjska« iz 
Logatca, je scensko upodobil Milan Božič, 
tekočo režijo in organizacijo zanjo je oskr-
bel Janez Gostiša, ki je obenem pregledno 
in povedno uredil priložnostno publikaci-
jo Pojmo pesem radostno. Z ozvočenjem 
revije pa se je spopadel Matej Kržišnik. 
Revijsko dogajanje je živostno povezoval 
Marko Škrlj. 

Med peterimi nastopajočimi zbori je pre-
pevalo troje moških zborov. Pod vodstvom 
Borisa Ježa je zbor iz Kranja fantovsko 
zapel Bardorferjev Večer na vasi, ljudsko 

muzikalne vednosti in čutečnosti zboro-
vodje Mihaele Gostiša izbrala izvajalsko 
dokaj zahteven repertoar od istrske v Čo-
pijevi priredbi Kemu si dala rožice prek 
Adamičeve Pomladanske do škedenjske v 
Makorjevi priredbi Je lepa gorica.

Za intermezzo so učenci Osnovne šole iz 
Rovt v režiji Petre Jenko Lukan pripra-
vili ljubko uprizoritev Ježkove Zvezdice 
Zaspanke. Poslušalstvo in nastopajoče pa 
so z blagodejnimi spodbudami pozdravno 
nagovorili Franc Vesel, član kolegija Obr-
tno-podjetniške zbornice Slovenije, župan 
Občine Logatec Berto Menard in direktor 
Območne obrtno-podjetniške zbornice Lo-
gatec Dejan Šraml.

Za sklep revije, na kateri so pevci s svojimi 
prizadevnimi nastopi soglasno pritrjevali 
vztrajnim prizadevanjem za nadaljeva-
nje ustaljenega stanovskega prepevanja, 
so združili pevske moči v odrski in dvo-
ranski postavitvi pod zborovodsko roko 
Mihaele Gostiša in odpeli ljudsko v Pa-
horjevi priredbi Pa se sliš'. In tako se je 
izpelo bogastvo lepega in radostnega, tudi 
iz hvaležnosti »Notranjski« za učinkovito 
in uspešno organizacijo 38. revije obrtni-
ških pevskih zborov Slovenije v prelepih 
Rovtah.

Marcel Štefančič

v Močnikovi priredbi Fantje po pol' gredo 
pa Vodopivčeve Žabe. Radomeljčani so z 
zborovodjem Primožem Leskovcem svo-
jo moškost izpeli z Nedvědovo Ljubezen in 
pomlad z lepo spevnim tenorjem Mavricija 
Koširja, dalje s Kernjakovo Tja gor bi rad s 
silovitim zvokom Andreja Šraja in Mioni/
Koćanovo La musica di note. Z zborovod-
jo Nevenko Gril Hameršak je Obrtnik iz 
Slovenske Bistrice-Polskave ob humor-
no temperamentnih zastavkih predstavil 
ljudsko v Gregorčevi priredbi Moja kosa 
je križavna, Volaričev Nos in Adamičevo 
Nič o politiki. – Revija pa je ponudila dvo-
je mešanih pevskih sestavov. Zagorjani, 
ponosni na svojega Ladka Korošca, so z 
zborovodjo Tjašo Judež ponudili svojsko 
zanimivo pevsko vsebino od ljudske v Le-
skovarjevi priredbi Dekle na vrtu s solom 
Silva Andrejaša, Ipavčevo Imel sem ljubi 
dve v Tovornikovi priredbi in Nedvědovo 
Nazaj v planinski raj. – Najbolj tehtno iz-
petost je poslušalcem podarila gostiteljica 
»Notranjska«, ki je z obilico prefinjene 

KULTURA

Dekle na vrtu zelenem

Obrtniški mešani pevski zbor Notranjska ob dnevu državnosti vabi  na glasbeni do-
godek Dekle na vrtu zelenem, ki bo v nedeljo, 25. junija 2023, ob 19.00 na velikem 
zelenem vrtu Območne obrtno-podjetniške zbornice Logatec, Tržaška 11. Gostje 
„Notranjske“ bodo Tamburaši iz Borovnice. Zbor bo predstavil novo zgoščenko Da 
sem jaz ptičica, posneto po lanskem koncertu ob 35-letnici.

RADOSTNO POJOČI OBRTNIŠKI ZBORI

Ob nastopu »Notranjske« je revijo pozdravil Dejan Šraml, direktor Območne obrtno-podjetniške zbornice Logatec. (Foto Viktor)
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KULTURA

LJUBEZEN NA MEJI V HOTEDRŠICI

Dramska skupina KTD Hotedršica je v prostorih nekda-
njega kulturnega doma v marcu premierno uprizorila 
odrsko igro Ljubezen na meji, že naslednji dan pa so 

zaradi velikega zanimanja igro prvič ponovili. Dramska sku-
pina je v sklopu Gregorjevega gostovala v Narodnem domu v 
Logatcu, kjer si je igro ogledalo rekordno število obiskovalcev 
(med 350 in 400 oseb), sledila so še gostovanja v Črnem Vrhu 
nad Idrijo, Rovtah in na Medvedjem Brdu. Ob pomoči JSKD 
Logatec smo se udejstvovali tudi na Linhartovem srečanju in 
bili uvrščeni med šest najboljših ekip Osrednje Slovenije. Za-
radi velikega povpraševanja se je dramska skupina KTD Ho-
tedršica odločila, da bo z igro nadaljevala v prihajajoči jeseni.

Dramsko besedilo je Roman Treven napisal leta 2019 ob stoletni-
ci podpisa mirovne pogodbe med Kraljevino Italijo in Kraljevino 

SHS, ki sta jo 12. novembra 1920 podpisali v mestu Rapallo. Av-
tor besedila želi z igro opozoriti na krivično postavljeno zahodno 
(»rapallsko«) mejo, ki je primorske Slovence ločila od matične 
države. Po končani prvi svetovni vojni je Hotedršica polni dve leti 
ostala pod italijansko zasedbo. Italijanska oblast je hotela mejo 
s Kraljevino SHS začrtati kar po sredini vasi. Tej nameri pa so 
se Hotenjci enotno uprli in z demonstracijo dosegli, da so postali 
prebivalci novonastale Kraljevine SHS.

Zgodba nam predstavi življenje Hotenjcev in Godovičanov okoli 
leta 1930. Medtem ko Hotenjci zaradi novega mejnega prehoda 
uživajo bogat gospodarski in kulturni razcvet, pa se Godovičani 
na italijanski strani soočajo z italijanizacijo. Spoznamo iznajdljive 
kontrabantarice, ki so »švercale« kavo, tobak in sladkor, tihotapca 
živine in podkupljivega graničarja ter financerja. Med domačin-
kami in fanti na meji se vname ljubezen, ki je univerzalni jezik 
in presega jezikovne in kulturne razlike. Vse te tihe in za tisti čas 
prepovedane ljubezni pa spretno legalizira hotenjski župnik. 

Odrsko igro sta režirala Roman Treven in Mojca Lukan. V njej so 
nastopali: Anja Nagode, Brina Koren, David Lukan, Andraž Kra-
njc, Žiga Peklaj, Blaž Treven, Lucija Treven, Rafael Perez Gonza-
les, Simon Nagode, Alja Zelenc, Mojca Lukan, Klara Štempihar 
in Maja Treven. S pomočjo tehničnega osebja - Aleksander Ru-
pnik, Špela Moroz, Jernej Kacin, Ana Treven, Matevž Špacapan 
in Brigita Vehar.   

Roman Treven
Foto: arhiv KTD Hotedršica
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IZ LOGAŠKE KNJIŽNICE

USPEŠEN ZAKLJUČEK BRALNEGA LETA IN 
UVOD V KNJIGOŽERSKO POLETJE

NAPOVEDNIK DOGODKOV V KNJIŽNICI 
LOGATEC - JUNIJ 2023

 Sreda, 7. 6. 2023, ob 19.30
Zaključek bralnega izziva Žarkolov: Literarni večer s Ferijem Lainščkom, 
pogovor vodi Urška Orešnik;
Ploščad pred Knjižnico Logatec, v primeru slabega vremena pa v Veliki 
dvorani Narodnega doma Logatec.

Četrtek, 22. 6. 2023, ob 17.00 
Festival migrantskega filma, projekcija filma »Go, friend, go« -
v sodelovanju s Hišo sadeži družbe Logatec; 
Velika dvorana Narodnega doma Logatec.

Četrtek, 29. 6. 2023, od 9.00 do 12.00
Knjižnica Logatec na Poletju v Rovtah: 
Pustolovščine v namizno igralnem svetu;
Kovk/Rovte

Zaključek Predšolske bralne značke in pravljičnih 
uric z mačkom Murijem. Foto: Urška Orešnik

V Knjižnici Logatec smo v maju zaključili kar 
dva bralnospodbujevalna projekta – za najmlajše 
pred-bralce Predšolsko bralno značko in bralni 
izziv za odrasle Žarkolov.

Predšolska bralna značka v knjižnici poteka že več kot desetletje, 
njen namen pa je spodbujanje branja v družini in rednega obiskova-
nja knjižnice. Otroci tako s pomočjo staršev preberejo pet različnih 
slikanic, ki jih nato povzamejo v risbici ali pa s svojimi besedami, ki 
jih starši zapišejo v za to namenjen obrazec. Letos je ta bralni izziv 
opravilo 69 otrok. Na zaključni prireditvi, kjer smo gostili Družinsko 
gledališče Kolenc s predstavo Maček Muri išče kroniko, so ti pridni 
bralci poleg priložnosti srečanja z mačkom Murijem dobili tudi pri-
znanja in manjše nagrade.

Prav tako se je v maju zaključil Žarkolov, bralni izziv za odrasle, ki v 
Knjižnici Logatec poteka že tretje leto. Odrasli morajo v času od sep-
tembra do maja prebrati osem knjig na določeno tematiko. Letošnja 
krovna tema je bila Branje je potovanje – in tako smo z branjem poto-
vali po tropskih krajih, potovali smo s slovanskimi avtorji, se v popot-
niškem duhu prevažali na različnih prevoznih sredstvih, spoznavali 
slovenske zamejske avtorje, se poglabljali v razmišljanje o življenju 
kot potovanju, se gibali v času in prostoru in se potepali z glavnimi 
junaki okrog sveta. Bralno potovanje smo zaključili na domačih tleh, 
saj nas je 7. junija na zaključni prireditvi obiskal priljubljeni slovenski 
pisatelj in pesnik Feri Lainšček. Vseh 16 odraslih, ki je uspešno opra-
vilo izziv, pa bo nagrajenih s knjigami založb Sodobnost, Mladinska 
knjiga in Primus, ki so se odločile s knjižnimi donacijami podpreti 
naš projekt.

K obema projektoma vas bomo znova povabili jeseni in vas že zdaj 
srčno vabimo, da se nam pridružite.

Poletje na krilih besed

Poletni čas pa je čas tudi za tiste vmesne bralce, stare od 7 do 16 let, 
ki jih že tradicionalno vabimo, da postanejo (Naj)Poletavci – poletni 
bralci. K Poletavskemu bralnemu izzivu vabimo vse otroke, stare od 
7 do 12 let, ki imajo za izziv 30-krat oz. 30 dni poleti brati po pol ure 
na dan. S tem na sproščen način spodbujamo razvoj njihovih bralnih 
navad. Starejši, stari od 13 do 16 let, pa lahko sodelujejo v Najpole-
tavskem bralnem izzivu, kjer preberejo tri romane in jih potem med 
seboj primerjajo. Projekt poteka od 10. junija do 10. septembra, zlo-
ženke pa lahko dobite v Knjižnici Logatec in njenih enotah oziroma 
na spletnih straneh www.poletavci.si in www.najpoletavci.si. Letos 
imamo že pred poletjem potrjenih nekaj donatorjev – glavni je pod-
jetje Hervis, kot vedno nas bo lokalno podprl tudi Aerodium Logatec 
ter Vanila center dogajanja Logatec, omenjenim pa se v času poletja 
gotovo pridruži še veliko drugih. Konec septembra namreč praznuje-
mo Dan za (Naj)Poletavce, kjer vse, ki so izziv opravili, nagradimo s 
priznanji in majicami ter izžrebamo nagrade.

To poletje bo znova pred našo knjižnico prisotna tudi Knjižnica 
pod krošnjami, ki bo odprta od ponedeljka do petka od 17. do 20. 
ure,  julija in avgusta. Seveda le v primeru lepega, suhega vreme-
na. V njej vas bo pričakal izbor različnih knjig in revij za vse sta-
rosti in raznolike bralne okuse. V poletnem času se bo v Knjižnici 
pod krošnjami zvrstilo tudi kar nekaj bralnih in igralnih prireditev.

Prav tako bodo v poletnih mesecih potekale poletne pravljične uri-
ce (več informacij bomo kmalu objavili na naših straneh).

Čaka nas torej vroče bralno poletje, zato si pravočasno priskrbite 
počitniško branje, sicer pa smo v knjižnici vedno pripravljeni z 
bralnimi paketi presenečenja in drugimi bralnimi priporočili.
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mom jih je krotil.« PŠ Vinko Lenarčič 
(diplomiral l. 1928) v knjigi: Plečnik, kot 
se ga je spominjal (…), 2016, str. 81: »Po-
udarjal je, da je Kraševec.¹⁵⁸« Opomba 
(Andreja Lenarčiča)¹⁵⁸: »Plečnikov oče 
se je v Ljubljano priselil iz Hotedršice na 
Notranjskem, njegovi predniki pa naj bi 
po ustnem izročilu tja prišli s Krasa.« V 
spominih na Plečnika je bil glede izvora 
rodu še najbolj korekten PŠ Marjan Mušič 
(diplomiral l. 1929) v knjigi: Jože Plečnik, 
Partizanska knjiga, 1980, str. 8: »Po izro-
čilu Plečnikovih hotedrških sorodnikov 
naj bi se tjakaj priselil iz Vipavske doline 
njegov ded Marko.« A Mušič to demanti-
ra na str. 9: »Kazno je, da hotedrški Pleč-
niki niso prišli iz Vipavske doline, ampak 
verjetneje iz bližnjih Rovt. (…) Pod pe-
skom na Pleči sta še danes dve skromni 
kmetiji  z domačim imenom  Plečnik. Str. 
11: Svoj kraški rod je Plečnik večkrat 
odločno in ponosno izpovedal (…) – to-
rej  moj okus kraševski (…), risal svo-
je kraševske forme (…) in hodil sem s 
Teboj še enkrat po Krasu (…). Tam je 
nekaj naše stare matere (…).« Skoraj ne-
verjetno pa je, da se napaka ponovi celo 
v knjigi umet. zgod. dr. Damjana Prelov-

ška, največjega poznavalca Plečnikovega 
življenja: Jože Plečnik, ZRC, 2017, str. 
16: »Oče se je v Ljubljano priselil iz Ho-
tedršice na Krasu šele sredi šestdesetih 
let 19. stoletja […]. Sprva poreklo staršev 
ni igralo posebne vloge, je pa odločalo v 
zrelejših umetnikovih letih, ko se je začel 
oklepati svojega kraševstva […].« Pa 
so nad knjigo bdeli še strokovnjaki in dr. 
znanosti (urednik, recenzenta, jezikoslo-
vec, predst. založbe), ki jih je angažiral 
Umetnostnozgodovinski inštitut Franceta 
Steleta Znanstvenoraziskovalnega centra 
Slovenske akademije znanosti in umetno-
sti! Pregledal sem krajevne leksikone: 
Logaško okrajno glavarstvo (1889), KL 
Dravske banovine (1937), KL LR Slove-
nije (1954), KL Slovenije (1968), KL Slo-
venije (1995), Etimološki slovar sloven-
skih zemljepisnih imen (2009), Enciklop. 
Slovenije 4,Hac-Kare (1990), zbirko sta-
rih razglednic Hotedršice, povprašal sem 
po ustnem izročilu glede imena vasi Ho-
tedršica, a nikjer nisem zasledil zemljepi-
sno ime Hotedršica na Krasu…

(se nadaljuje)
     Gvido Komar

OSEBNOSTI

ARHITEKT JOŽE PLEČNIK NA LOGAŠKEM (27)
Hotedršica na Krasu?!

 Hotedršica l. 1927. Založil Jos. Brus. Vir: Zbirka starih razglednic Knjižnice Logatec, H 8

Prav neverjetno je, kako so neka-
teri pisci o Plečniku namesto na-
selbinskega imena »Hotedršica« 

do današnjih dni periodično kopirali 
in navajali neobstoječi toponim »Ho-
tedršica na Krasu« oz. so Hotedršico 
umestili kar na Kras! Je pri teh avtor-
jih bilo prisotno neznanje zemljepisa 
ali pa slovnice glede uporabe velike in 
male začetnice na osnovnošolski sto-
pnji? Dejstvo je, da Hotedršica leži na 
kraškem svetu, nikakor pa ni locirana 
v pokrajino Kras.

Za izvirni greh je pravzaprav delno kriv 
Plečnik sam, saj je večkrat poudarjal svoj 
»kraški rod«. Po ustnem izročilu preko 
očeta Andreja naj bi Plečnikov rod izvi-
ral s Krasa … (Kar pa ne drži. Plečniki 
izvirajo iz Podpeska pod Rovtami, o če-
mer sem že pisal.) In potem so nekateri 
Hotedršico kot rojstno vas Plečnikove-
ga očeta povezali s Krasom kot izvorom 
rodu po ustnem izročilu in skonstruirali 
naselbinsko ime »Hotedršica na Kra-
su«!? Že prvi veliki poznavalec Plečnika, 
umetnostni zgodovinar dr. France Stelè, 
je v članku Od obliča do velemojstra V: 
Koledar Mohorjeve družbe za leto 1958, 
str. 46 zapisal: »Rod izvira iz Hotedršice 
na logaškem Krasu (…). Jože se je dob-
ro zavedal svoje rodbinske dediščine in 
rad poudarjal, da je Kraševec. (…). Ho-
tedršica leži v tistem delu Krasa, kjer 
krš prehaja v gozdnato področje, kar daje 
življenju in tudi razpoloženju njenih ljudi 
(str. 47): dvojnosten značaj, ki se je zna-
čilno izrazil prav v pokojnem »Kraševcu« 
arhitektu Plečniku (…)«. Plečnikov štu-
dent (PŠ) Dušan Grabrijan (diplomiral l. 
1924) v knjigi Plečnik in njegova šola, 
Obzorja, 1968, str. 176: »Plečnik se upira 
nemškemu izrazu v naši arhitekturi (…) 
ter se pri tem ozira na slovenski Kras, od 
koder izvira njegova družina po očeto-
vi strani.« PŠ Janko Omahen (diplomi-
ral l. 1927): Izpoved, CZ, 1976, str. 215: 
»V njem so bili vsi predniki Kraševcev 
Plečnikov in le s svojim močnim razu-
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POSLOVNE STRANI

Regres za letni dopust
Bliža se 1. 7. 2023, ki je zakonsko določen rok za izplačilo 
regresa zaposlenim. Minimalna višina regresa v višini 
minimalne plače je določena z Zakonom o delovnih 
razmerjih (ZRD-1) in znaša letos 1.203,36 eur. V primeru 
krajšega delovnega časa pripada delavcu sorazmerni del 
regresa. Kadar je krajši delovni čas vezan na pravice iz 
naslova starševskega varstva ali na pravico invalidov do 
krajšega delovnega časa delavcu pripada celoten regres in 
ne le sorazmerni del. Vsak delodajalec pa mora ob določitvi 
višine regresa upoštevati tudi določila morebitne zavezujoče 
kolektivne pogodbe. V davčno osnovo dohodka iz delovnega 
razmerja se ne všteva regres za letni dopust, ki je določen 
kot pravica iz delovnega razmerja v skladu z zakonom ali 
vsebinsko primerljiv dohodek iz tujine, in sicer do višine 
100% zadnje znane povprečne mesečne plače zaposlenih v 
Sloveniji (trenutno je 2.191,85 evrov). 

Kadrovske evidence po novem
Zakon o spremembah in dopolnitvah Zakona o evidencah na 
področju dela in socialne varnosti (ZEPDSV-A) je prinesel 
spremembe na področju vodenja kadrovskih evidenc. Veljati 
so začele 20. 5. 2023, uporabljati pa se začnejo šest mesecev 
po uveljavitvi.

Delodajalec je dolžan voditi naslednje štiri evidence:
• evidenco o zaposlenih delavcih
• evidenco o stroških dela 
• evidenco o izrabi delovnega časa
• evidenco o oblikah reševanja kolektivnih delovnih sporov 

pri delodajalcu 

Navedene evidence je treba voditi za delavce, ki so vključeni 
v proces dela. Vendar ne samo za zaposlene delavce, ki 
se vključujejo v delo na osnovi pogodbe o zaposlitvi, 
ampak tudi za delavce, ki se vključujejo v delo na osnovi 
podjemnih, avtorskih, upokojenskih pogodb, študentskega 
in kratkotrajnega dela, za samostojne podjetnike, izvajalce 
kmetijske in drugih dejavnosti ter osebe na usposabljanju. 

Delodajalci so tudi doslej za zaposlene vodili evidenco 
delovnega časa, saj je ta osnova za obračun plače. Novost je 
vpisovanje časa malice v evidence ter čas prihoda in odhoda 
z delovnega mesta. 

Način vodenja kadrovskih evidenc ta trenutek ni predpisan, 
delodajalec se lahko sam odloči za papirno ali elektronsko 
vodenje, ki je sicer obvezno za kršitelje zakona v obdobju 
dveh let od poteka treh mesecev od pravnomočne odločbe. 
Odprto ostaja tudi vprašanje, kako je z vodenjem evidenc v 
primeru dela na terenu.

Štipendije za deficitarne poklice
Javni štipendijski, razvojni, invalidski in preživninski sklad 
Republike Slovenije je objavil javni razpis za pridobitev 
štipendije za deficitarne poklice za šolsko leto 2023/2024. 
Štipendije so namenjene spodbujanju mladih za vpis v 
izobraževalne programe za poklice, za katere na trgu dela 
primanjkuje kadra. Mesečna višina štipendije je 118,48 
evrov.

Štipendijo za deficitarne poklice bodo lahko pridobili dijaki, 
ki bodo v šolskem letu 2023/2024 prvič obiskovali 1. letnik 
srednjega poklicnega izobraževanja in se bodo izobraževali 
za naslednje poklice: kamnosek, inštalater strojnih inštalacij, 
gastronomske in hotelske storitve, oblikovalec kovin orodjar, 
izdelovalec kovinskih konstrukcij, avtokaroserist, pek, 
slaščičar, mesar, tapetnik, mizar, zidar, tesar, klepar-krovec, 
izvajalec suhomontažne gradnje, slikopleskar-črkoslikar, 
pečar-polagalec keramičnih oblog, gozdar, dimnikar, steklar, 
tehnik steklarstva.

Razpisna dokumentacija je objavljena na spletni strani 
sklada www.srips-rs.si. Rok za oddajo vloge je do 22. 9. 
2023.

Na Spotu podatki za obračun 
nadomestila plač
Na portalu SPOT se s 1. 7. 2023 uvaja nov e-postopek, 
prek katerega bodo lahko delodajalci od Fursa pridobili 
podatke za potrebe obračuna nadomestila plače med začasno 
zadržanostjo delavca od dela zaradi zdravstvenih razlogov. 
Nova storitev bistveno poenostavlja postopek pridobivanja 
podatkov za izračun osnove nadomestila plače. Podatki 
se zagotavljajo iz obračuna davčnega odtegljaja (REK 
obrazci) in iz obračunov prispevkov za socialno varnost 
(OPSV obrazci). Upravičenost do prejema teh podatkov, 
ki so davčna tajnost, bo delodajalec izkazal z izdanim 
elektronskim bolniškim listom (eBOL). S koncem leta 2023 
bodo delodajalci za svoje zaposlene pridobili podatke tudi 
na podlagi elektronskega potrdila o upravičeni zadržanosti 
z dela zaradi darovanja krvi (ePODK), ki se prav tako uvaja 
na portalu SPOT. Delodajalec bo tako pridobil podatke 
za obračun nadomestila plače v breme delodajalca in tudi 
podatke za obračun nadomestila plače v breme ZZZS. Na 
portalu SPOT bo nov e-postopek na voljo od 1. 7. 2023 
naprej, delodajalec pa bo lahko pridobil podatke le za 
določen čas nazaj. V primeru obračuna nadomestila plače 
v breme ZZZS bo mogoče pridobiti podatke od 1. januarja 
2022 naprej, v primeru obračuna nadomestila plače v breme 
delodajalca pa od 1. marca 2023 naprej.

Dejan Šraml
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sledile pa so podelitve nagrad za dosežke na rekreativnem podro-
čju in priznanja za športne delavce. Posebni priznanji na predlog 
športne zveze sta prejela RK Zvezda za dosežen rezultat in Nataša 
Vidmar, Katja Jug in Anja Cempre za organizacijo Povišajmo Se-
kirico v Triglav.

Jerneju Rusu priznanje za življenjsko delo
Podeljene so bile tudi bronaste, srebrne in zlate plakete, 
najžlahtnejšo so prejeli Rok Tršan in Miha Šimenc, člana Tekaško 
smučarskega kluba Logatec, Klemen Šen, član ACH Volley, in Pa-
trik Divkovič, član Taekwondo kluba Tempo, ki je postal športnik 
leta. Patrik tekmuje med člani v taekwodoju-borbe. Njegov trener 
je Goran Divkovič. Osvojil je 9. mesto na olimpijskih igrah, 3. 
mesto na evropskem prvenstvu, dvakrat prvo in enkrat tretje mes-
to v svetovnem pokalu.
Po podelitvi priznanj za športne delavce in klube, posebnih pri-
znanj društvom ob jubileju in priznanj na rekreativnem področju 
bilo podeljeno tudi priznanje za življenjsko delo. Prejel ga je Jer-
nej Rus, zaprisežen planinec, dolgoletni član logaškega planin-
skega društva in glavni pobudnik ter  akter nastanka Razgledne 
ploščadi pod Srnjakom.
Celoten seznam nagrajencev je objavljen na spletni strani Športne 
zveze Logatec.

Blanka Markovič Kocen
Foto: Tomo Strle

ŠPORT

ŠPORTNIK LOGATCA JE TAEKWONDOIST PATRIK DIVKOVIČ

V Logatcu so sredi maja podelili priznanja najboljšim 
športnikom v letu 2022. Športnik leta je tokrat pos-
tal Patrik Divkovič, član Taekwondo kluba Tempo, 

priznanje za življenjsko delo pa je prejel Jernej Rus. V polni 
Športni dvorani Logatec so ob logaškem prazniku športa 
podelili še številne druge nagrade in priznanja na področju 
športa.

Kot je na prireditvi, ki so jo med drugimi s svojimi akrobacijami 
popestrili Dunkin Devils, dejal predsednik Športne zveze Logatec 
in podžupan Klemen Trpin, se je športna zveza v minulih letih 
posvečala predvsem povezovanju klubov in društev, zdaj pa se 
je pokazala potreba po športnih objektih. »In uresničevanje tega 
bo moja obljuba in zaveza,« je dejal Trpin. Župan Berto Menard 
je v svojem nagovoru izpostavil širino športa, ki naj zajame vse 
generacije, gost prireditve, olimpionik Miro Cerar, pa je ugota-
vljal, kako zelo se je razvil šport v primerjavi s časom njegove 
polne športne aktivnosti. »Bil pa je tedaj čas velikega tovarištva in 
prijateljstva, spoštovanja športa in odločitev sodnikov,« je dodal 
ugledni gost. 

Nagrajenih 27 mladih perspektivnih športnikov
Po uvodnih nagovorih so bile podeljene pohvale za perspektiv-
ne športnike, kar 27 mladih športnic in športnikov jih je prejelo, 
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Tekmovalci so, ne glede na uvrstitev, s seboj domov odnesli obili-
co novih izkušenj, ki jim bodo dobro služile, ko bo čas za resnične 
akcije iskanja pogrešanih oseb. Ob tej priložnosti se organizatorji 
iskreno zahvaljujejo vsem, ki so tako ali drugače pripomogli, da 
je bilo tekmovanje uspešno izvedeno. Posebna zahvala gre Občini 
Logatec, Civilni zaščiti Logatec in pokroviteljem, ki so dogodek 
podprli ter omogočili, da so bile tekmovalcem podeljene vrhunske 
nagrade.

Blanka Markovič Kocen
Foto: Maja Rozman in Andrej Kek

ŠPORT

DRŽAVNO PRVENSTVO REŠEVALNIH PSOV POTRDILO 
USPOSOBLJENOST SLOVENSKIH REŠEVALCEV

Ob nepredvidljivi naravi in številnih naravnih kata-
strofah, s katerimi se soočamo v zadnjem desetletju, 
postajajo reševalni psi vse bolj neprecenljivi človekovi 

pomočniki pri nudenju pomoči prizadetim. Bolj usposobljena 
kot sta vodnik in njegov pes, učinkovitejša je lahko pomoč v 
iskalnih in reševalnih akcijah. Slovenija po omenjeni usposo-
bljenosti sodi v sam svetovni vrh.

V Logatcu je sredi maja potekalo odprto državno prvenstvo reše-
valnih psov, ki ga je organiziralo Društvo Enota reševalnih psov 
Logatec v sodelovanju s Športno-kinološkim društvom Logatec. 
Tekmovanje, ki se ga je udeležilo 44 vodnikov reševalnih psov iz 
Slovenije, Italije, Avstrije, Madžarske, Tajske ter tekmovalka, ki 
živi v ZDA, je potekalo po dveh programih. 29 tekmovalnih parov 
se je potegovalo za najboljšega v iskanju pogrešanih v naravi, 15 
pa v iskanju pogrešanih v ruševinah. Disciplini, ki so jih opravljali 
vsi tekmovalci, pa sta iskanje in poslušnost s premagovanjem ovir. 
Iskanje pogrešanih oseb v naravi je bilo tokrat zahtevno zaradi 
konfiguracije terena. 

Osrednje prizorišče dogodka je bilo na nogometnem stadionu v 
Logatcu, iskanje pogrešanih oseb je potekalo v gozdu v bližini 
naselja, iskanje izpod ruševin pa v ruševinski vasi na Igu pri Lju-
bljani. Državni prvak v iskanju pogrešanih oseb v naravi je postal 
Roman Starman s psom Veli Vir Chili, državna prvakinja v iska-
nju iz ruševin pa Teja Kariš Starman s psičko Think Twice Pump 
Up The Jam. Med ekipami je prvo mesto zasedla tričlanska ekipa 
Društva reševalnih psov Burja.
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LOGATČAN ROK TURK - NAJHITREJŠI DIRKAČ V SLOVENIJI

Rok Turk je najuspešnejši slovenski reli voznik v zad-
njem obdobju. Pohvali se lahko s kar šestimi zapore-
dnimi naslovi državnega prvaka. Z odlično uvrstitvijo 

se je izkazal tudi na minulem svetovnem prvenstvu v Zagrebu, 
kamor je privabil številne slovenske navijače. Svoj prvi reli je 
odpeljal že kot najstnik. 41-letni Idrijčan danes z družino živi 
na Kalcah pri Logatcu, zato lahko mirno rečemo, da imamo 
med sokrajani najhitrejšega dirkača v Sloveniji.

Gospod Turk, ko sem vas spoznal, me je presenetila vaša mir-
nost. Ali je ta pomembna sestavina recepta za vrhunskega dir-
kača? In kaj še?
Vsekakor je mirnost pozitivna lastnost, saj tako lažje odreagiraš v 
določenih stresnih in napetih trenutkih. Je ena izmed pomembnih 
sestavin celotnega paketa športnika. V našem športu so pomembni 
še koncentracija, fizična pripravljenost in dober spomin.

Aprila ste se udeležili svetovnega prvenstva v Zagrebu in do-
segli vrhunski rezultat. Kako zahtevna je bila ta dirka?
Ko govorimo o svetovnem prvenstvu, je to najvišji nivo tekmo-
vanj tudi v avtomobilskem športu in temu primerna je seveda zah-
tevnost. Že finančni in logistični del sta izredno kompleksna zgod-
ba, potem pa je tu še dirka z zelo zahtevnimi trasami. Tako dobimo 
popoln paket priprav za dobra dva meseca. Za lažjo predstavo – 
dolžina hitrostnih preizkušenj na dirki za svetovno prvenstvo je 
primerljiva s kilometri treh dirk za državno prvensto; s to razliko, 
da so na svetovnem prvenstvu ti kilometri strnjeni v vsega tri dni. 
Tako da v tem primeru brez dobre fizične pripravljenosti skoraj 
ne gre. 

Letos sedmič zapored branite naslov državnega prvaka. 
Kakšni so vaši načrti za prihodnje, se spogledujete tudi s tu-
jino?
V tujini smo v preteklosti že dosegali dobre rezultate, je pa res, da 
smo zadnjih nekaj sezon večino časa preživeli v državnem prven-
stvu. Vsekakor želja po tujini ostaja in jo ob vsaki priložnosti radi 
izkoristimo. Za kakšen večji oziroma obsežnejši program nasto-
pov v tujini pa bi potrebovali dodatne pokrovitelje, ki bi v naši 
zgodbi prepoznali potencial svoje promocije.

Slovenijo je maja obiskal predsednik mednarodne avtomo-
bilske organizacije FIA Mohammed Ben Sulayem. Sprejela 
sta ga predsednica države in predsednik vlade. Del njegove 
ožje ekipe je tudi vaš sokrajan Rado Raspet, predsednik naci-
onalne panožne zveze za avtošport AŠ2005. Tako visoko v tem 
športu ni bil še noben Slovenec. Ali lahko ta obisk up budi, da 
Slovenija ne bo več dolgo edina država v Evropski uniji brez 
večjega avtomobilsko-športnega objekta?
Glede na pozitivne odzive po obisku vsekakor upam, da se stvari 
premaknejo tudi na tem področju in da se v Sloveniji uredi takšen 
večnamenski kompleks.

Kako se počutite v Logatcu? Ta seveda ni kos najbolj dirka-
škemu mestu v Sloveniji – Idriji. Vendarle pa je v preteklosti 
kot del trase relija Saturnus zaslovela privlačna dva tisoč let 
stara ovinkasta rimska cesta prek Hrušice, ki povezuje (vaše) 
Kalce z Ajdovščino.
Počutje je enkratno. Sosedje so nas lepo sprejeli v svoje okolje in 
lahko se jim samo zahvalimo za takšno gostoljubje. Dejansko se 
počutimo, kot da tukaj živimo že od nekdaj. 

Dirkate s Hyundaiem i20 Rally2, ki je med slovenskimi ovinki 
neulovljiv. Skoraj dvajsetkrat dražji od izhodiščnega serijske-
ga avtomobila, s porabo tudi prek 60 litrov bencina na 100 
kilometrov in kjer ena pnevmatika stane 400 evrov. Katere so 
še podrobnosti in skrivnosti vozila državnega prvaka?
V tem primeru govorimo o pravi rally specialki, ki ima vse dode-
lave in predelave, dovoljene po homologaciji razreda rally2. To 
so vozila najvišjega ranga, ki lahko nastopajo na evropskem in 
državnih prvenstvih. Nad to skupino so samo še dirkalniki WRC 
razreda. Dirkalnik je opremljen s stalnim štirikolesnim pogonom, 
sekvenčnim menjalnikom, nastavljivim podvozjem, močnejšim 
motorjem … 

Je z dirkanjem mogoče preživeti? S čim se še ukvarjate?
Možnost preživetja od dirk je odvisna od vsakega posameznika, 
predvsem od programa dirk, pokroviteljev in življenjskega sloga. 
Veliko časa je namenjenega dirkam in vsemu, kar sodi zraven, 
preostali čas pa maksimalno posvečam družini.

Hvala za vaš čas in uspešno naprej!
Dejan Šraml

 Foto: Uroš Modic
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neverjetnih 16 minutah in 44 sekundah. Med članicami je zmagala 
Urša Lušina (Triatlon klub Logatec), za progo je potrebovala 21 
minut in 59 sekund.

Ob 17.00 pa se je začel najtežji izziv hotenjskega teka, zahtev-
na proga na 11,8km. Med člani je s konkurenco pometel Jernej 
Šemrov, predsednik Športnega društva Hotedršica. Za progo je 
porabil 45 minut in 5 sekund. Vzpone in spuste je med članicami 
prva pretekla Kristina Vanceta s časom 56:06. 88 članov Športne-
ga društva Hotedršica se je udeležilo letošnjega 52. Teka prijatelj-
stva in doseglo lepe rezultate. Med šolsko mladino so člani pobrali 
19 medalj, med člani pa 8.

Lep večer smo zaključili s podelitvijo zadnjih medalj, pokalov, 
nagrad in v tem športnem dnevu našteli 154 otrok tekmovalcev ter 
82 odraslih. Domačim tekačem so se pridružili tudi posamezniki z 
Nizozemske, iz Ukrajine in Italije. Člani Športnega društva Hote-
dršica so spet dokazali, da s sodelovanjem in delavnostjo pripravi-
jo športno prireditev, vredno obiska.

Barbara Požarnik Vavken, 
Športno društvo Hotedršica

Foto: Špela Moroz

ŠPORT

52. TEK PRIJATELJSTVA V HOTEDRŠICI

Na ravno prav toplo soboto, 22. maja, smo se v Hotedršici, 
na naši največji prireditvi, Teku prijateljstva, zbrali člani 
Športnega društva Hotedršica, tekači in tekačice, šolska 

in predšolska mladina ter krajani. Ob 14.00 so se na progo podali 
najmlajši s CICI tekom na 250m, za njimi pa osnovnošolski otroci 
in mladina v osmih kategorijah na progah od 300m do 2000m. 
Med dogodkom sta otroke zabavala in motivirala Miki in Mini 
miška s programom Dogodivščine z Mickeyem.

Ob 16.55 je sledil start rekreativnega teka na 4,8km. Med člani je 
zmagal Filippo Pagavino (SKYE Team), ki je progo premagal v 

»TEK PRIJATELJSTVA« V HOTEDRŠICI PRED SKORAJ STO LETI

Pred leti je Knjižnica Logatec na spletni strani Kamra (Di-
gitalizirana kulturna dediščina slovenskih pokrajin) obja-
vila svojo zbirko starih razglednic. https://www.kamra.si/

digitalne-zbirke/zbirka-starih-razglednic-knjiznice-logatec/ Avto-
rica objave je knjižničarka Urška Orešnik iz Hotedršice. Pri pre-
gledu originalnih razglednic iz Hotedršice sem postal pozoren na 
detajl italijanske priložnostne razglednice ob proslavi obletnice 
izvora (l. 1744) italijanske »finančne straže« 5. julija 1926, za 
časa »rapalske meje« pri Hotedršici. https://sl.wikipedia.org/wiki/
Finan%C4%8Dna_stra%C5%BEa_(Italija) Poleg same stavbe 
»kraljeve finančne straže« in množice ob cesti sem na razgledni-
ci zaznal tekmovalce (s številkami na prsih?), ki tečejo pod slav-
nostnimi girlandami na meji iz smeri Hotedršice (Kraljevina SHS) 
proti Godoviču (Kraljevina Italija). Prav gotovo so med njimi ho-
tenjski fantje. Zanimivo pa je dejstvo, da je nedavno v Hotedršici 
potekal že tradicionalni 52. tek prijateljstva. 

 Gvido Komar
Vir: Zbirka starih razglednic Knjižnice Logatec, H 33
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PLANINSKO DRUŠTVO LOGATEC - NAŠIH 50 LET

Logaški planinci 
smo v nedeljo, 
21. maja, obe-

ležili 50 let delovanja 
društva in ob tem pra-
zniku organizirali po-
hod s Kalc do ostankov 
rimske trdnjave na 
Lanišču, kjer nam je 
Janez Slabe prijazno 
povedal nekaj o zgo-
dovini teh krajev. Pot 
nas je vodila naprej 
do razgledišča, od ko-
der smo pod vodstvom 

Jerneja Rusa nadaljevali do koče Na ovinku v Grčarevcu, kjer 
sta več kot 120 pohodnikov čakala divjačinski golaž in pijača. 
Medtem je prek 20 kolesarjev pod vodstvom Andreje Butina 
Čalič odpeljalo dolgih 40 km s precej višinci. Po uradnem delu 
pa smo se zavrteli ob spremljavi ansambla Bratje iz Logatca. 
Še vreme nam je bilo naklonjeno, res smo lahko uživali v na-
ravi, gibanju in druženju.

Po pohodu in kolesarjenju smo se zbrali pred kočo in z zanima-
njem spremljali uradni del slovesnosti, na katerem so podelili pri-
znanja najaktivnejšim dolgoletnim članom društva. Spregovorili 
so bivša in sedanja predsednica, Alenka Mrak in Tina Korenč, žu-
pan Berto Menard, predsednik ŠZ Logatec in podžupan Klemen 
Trpin, v imenu notranjskih planincev in predsedstva PZS nas je 
pozdravil Damjan Debevec.
V ozadju, na kamionu, je že čakal ansambel, da nam zaigra, in 
najpogumnejši so se kljub prehojenim kilometrom zavrteli. V 
dobri družbi se pozabi, če te malce špika v križu ali trga v kolenu! 
Gibanje in energija iz narave nam lahko olajšata tudi marsikatero 
zdravstveno težavo ...  Divjačinski golaž, po domače, za gasilsko 
mizo, v nasmejani družbi, je teknil vsem! Želimo si, da bi v naše 
vrste pristopilo čimveč mladih in da se še več planincev, članov, 
tudi aktivno udeleži pohodov in akcij, ki jih pripravljamo skozi 
vse leto.
Ob visokem jubileju smo izdali tudi Almanah, ki si ga lahko ogle-
date/sposodite v prostorih društva med uradnimi urami ob četrt-
kih med 18.00 in 20.00. Hvala vsem sponzorjem in drugim, ki ste 

podprli dogodek.  Posebna zahvala pa našim zaslužnim, dolgolet-
nim članom, ki so uspeli pripeljati društvo do tega jubileja!

Aprila in maja smo organizirali tudi tri pohode in dve čistilni akci-
ji. Prve čistilne akcije na dan Zemlje se je udeležilo 13 planincev, 
ki so napolnili 15 velikih vreč smeti. Bodimo bolj ozaveščeni in 
spoštljivi do narave, pospravimo smeti za seboj! Druga čistilna 
akcija je potekala okoli razglednika, saj je treba vedno kaj urediti 
in obnoviti. 11 planincev je tako naredilo 76 prostovoljnih ur pod 
vodstvom Jerneja Rusa.

Aprila je vodnik Janez Rudolf odpeljal 17 planincev na bližnje 
hribe - Križno Goro, Sv. Duh in Srednjo Goro, vodnica Alenka 
Mrak pa je skupino desetih planincev vodila po poteh okoli Ve-
likih Lašč, kamor so se odpravili z avtobusom javnega prometa; 
upokojenci imajo rdečo, brezplačno kartico, za vse druge pa je 
med vikendom 75% popust na vožnje z vlakom ali avtobusom. To 
si velja zapomniti in večkrat izkoristiti! Na Črmošnjiške stene je 
20 planincev popeljal vodnik Jernej Rus in jih več kot pet ur vodil 
tudi po nemarkiranih poteh, ob katerih so lahko občudovali  velika 
bodikava božja drevesca.

Hribi, gore in narava nas vabijo, da se naužijemo njihovih lepot! 
Le oprtajmo si nahrbtnik ali zajahajmo kolo ... Vabljeni v planin-
sko družbo! 

Besedilo in foto: Ljubica Pivk



30 LOGAŠKE NOVICE – JUNIJ – ŠT. 6

VAŠA POŠTA

TUDI LJUDSKA PESEM SE POJE V VRTCU

Eden od ciljev glasbene vzgoje v vrtcih je tudi oblikovanje 
pozitivnega odnosa do aktivnega poslušanja, izvajanja, 
ustvarjanja in doživljanja glasbe. Petje nas razveseljuje in 

hkrati umirja, počutimo se bolje. V vrtcu zato otrokom in z otroki 
veliko pojemo najrazličnejše pesmi, primerne za predšolsko 
mladino, tudi ljudske, ki so preproste, spevne in imajo zanimiva 
besedila iz vsakdanjega življenja.

V ponedeljek, 24. 4. 2023, smo se v vrtcu v Hotedršici pridružili 
projektu Vseslovensko petje s srci. Namen projekta je povezati 
ljudi vseh generacij pri petju slovenskih pesmi in s tem bi izka-
zati hvaležnost za jezik, kulturo in tradicijo slovenskega naroda 
ter jo obenem ohranjati in prenašati na mlade rodove. Povabili 
smo babice, dedke in vse druge, da se nam pridružijo od 10.00 
do 11.00 ure. Zaradi deževnega vremena smo srečanje izvedli v 
telovadnici in tam skupaj zapeli in zaplesali, vmes pa še poslušali 
krajšo ljudsko pripoved. Vzgojiteljice smo pripravile in med pri-
sotne razdelile besedila zelo znanih slovenskih ljudskih pesmi, ki 
jih dobro poznajo tudi otroci v vrtcu. Ob koncu smo si ogledali 
razstavo ljudskih pesmaric in knjig s slovenskimi ljudskimi pra-
vljicami. Otroci so tako prisluhnili branju babic, dedkov, mamic 
in vzgojiteljic. 

Premalo se zavedamo, kakšna vrednost je, da ohranjamo izročila 
naših prednikov. Ko pojemo v družbi, nas petje poveže in navda s 
pozitivno energijo, počutimo se bolje. Prav zato tudi v vrtcu tako 
radi pojemo in ohranjamo veselje do lepe slovenske pesmi.

Nataša Rupnik, 
vzgojiteljica Vrtca Kurirčka Logatec, Enota Hotedršica

Foto: Sonja Dremelj

V svoj kolektiv vabimo sodelavca na delovnem 
mestu:
- Delavec v lakirnici za prašno barvanje
- Delavec v skladišču

Od vas pričakujemo:
- Željene so izkušnje, ki pa niso pogoj
- Organiziranje dela v dogovoru z nadrejenim
- Urejenost in komunikativnost

Kandidatom nudimo:
- Zaposlitev za določen čas s podaljšanjem za
  nedoločen čas
- Delo v urejenem okolju

Prošnjo oddate na elektronski naslov 
sasa.ogrin@pvcnagode.si, 

ali pošljete na sedež podjetja PVC Nagode d.o.o., 
Tržaška cesta 87a, 6230 Postojna



LOGAŠKE NOVICE – JUNIJ – ŠT. 6 31

VAŠA POŠTA

10. PLESNO POPOLDNE NA OŠ 8 TALCEV LOGATEC

Po daljšem premoru smo na Osnovni šoli 8 talcev Logatec 
spet plesali. V četrtek, 18. 5. 2023, se je odvijalo že 10. ple-
sno popoldne. Prvo je bilo daljnega leta 2008. Na plesnem 

odru se je predstavilo kar 2OO plesalk in plesalcev, od tega 10 
plesnih skupin pod mentorstvom 12 učiteljic in učiteljev plesa.

Na odru so se v enournem programu zvrstile tako mlajše kot sta-
rejše skupine različnih zvrsti in kategorij.  Nastopili so:  PLES-
NA ŠOLA  PETKA, PLESNI STUDIO TAURUS, VESOLJSKI 
POVŽKI, BALETNI ODDELEK GLASBENE ŠOLE, ŠPOR-
TNO DRUŠTVO FLEKSI, TWIRLING KLUB LOGAŠKIH 
MAŽORET, IZBIRNI PREDMET PLES 7. IN 8. RAZRED, 

PLESNA SKUPINA DOMINE, UČITELJICE OŠ 8 TALCEV 
LOGATEC IN SOLO PLESALKI ZVEZE PARAPLEGIKOV 
SLOVENIJE TAMARA MOHORIČ IN BRINA ROGELJ. Skozi 
točke smo lahko videli, da lahko pleše vsak in da za ples ni omeji-
tev. Prireditev se je zaključila s skupinsko točko vseh nastopajočih 
in mentorjev, in sicer s COUNTRY LINE PLESOM. Zaplesalo je 
vseh 200 plesalcev in plesalk.
Prav plesno pestro je bilo. Preživeli smo čudovito plesno popol-
dne in skupaj ustvarili nov spomin v plesnem mozaiku Plesnih 
popoldnevov. 

 Iris Cepič
Foto: Špela Cepič

MONODRAMA GREGORJA ČUŠINA 
v Jožefovi dvorani

13.30

15.00 SVETA MAŠA ZLATOMAŠNIKA 
g. DRAGANA ADAMA

16.30 - 
22.00

PRAZNOVANJE 
na Trgu Svetega Nikolaja

HRANA in PIJAČA
DELAVNICE (ustvarjalna, čebelarska, 
slikarska, glasbena, peka z drožmi...)
PREDSTAVITVENE STOJNICE (Aktiv 
kmečkih žena, Družinski verouk, jasličarji...)
AKTIVNOSTI (orientacija, športne igre...)
GLASBA
DRUŽENJE ob ognju
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ENERGETSKA UČINKOVITOST 
V GOSPODINJSTVU – HLADILNIKI IN 

ZAMRZOVALNIKI

Nasveti na poti k energetski učinkovitosti.

Hladilnik / zamrzovalnik:
Energetsko varčno obnašanje:
•	 Optimalna temperatura v hla-

dilniku je okoli 4-5°C. Z zniža-
njem temperature se poraba 
elektrike močno poveča, pri 
višji pa se hrana hitreje pokva-
ri. Podobno velja za zamrzoval-
ne skrinje, kjer je priporočena 
temperatura med -25°C in -15 
°C. Pet stopinj nižja temperatura 
pomeni 25 odstotkov večjo po-
rabo elektrike.

•	 Hladilnika in zamrzovalnika ne 
odpirajmo po nepotrebnem in 
ju takoj po uporabi zaprimo.

•	 V hladilnik in zamrzovalnik damo 
le ohlajena in osušena živila, saj se sicer led hitreje tvori, kar 
pa poveča porabo energije.

•	 Redno odstranjujmo ledene obloge. En milimeter ledu v hla-
dilniku ali zamrzovalniku pomeni nekaj odstotkov večjo pora-
bo elektrike.

•	 Premaknimo hladilnik in zamrzovalnik stran od virov toplo-

te ter neposrednega sonca. Če je mogoče, ga odmaknimo v 
najhladnejši prostor. Če se temperatura v okolici spusti za 5°C, 
je prihranek energije 10 %.

•	 Prenatrpani ali prazni hladilniki so največji porabniki elek-
trične energije. Prenatrpani hladilnik zavira obtok hladnega 
zraka in porabi več elektrike, če želi ohranjati nastavljeno tem-
peraturo. Prav tako premalo poln hladilnik porabi več energije, 
saj živila akumulirajo hlad in pomagajo ohranjati temperaturo.

Energetsko učinkovite investicije:
•	 Dotrajano tesnilo na vratih takoj zamenjajmo. Ustreznost 

tesnila preizkusimo tako, da postavimo papir med vrata in 
hladilnik. Če papir težko izvlečemo, se vrata še vedno dobro 
zapirajo. Tesnilo na vratih lahko ohranimo v dobrem stanju, če 
ga redno čistimo z mokro krpo. 

•	 Velikost hladilnika in zamrzovalne skrinje izberemo glede na 
svoje potrebe. Za dvočlansko družino naj bi zadostoval 100-
120 litrski hladilnik, za štiričlansko pa hladilnik z 200-250 litri 
prostornine.

•	 Če sta hladilnik in skrinja stara več kot deset let in slabo tesni-
ta, ju zamenjajmo za energetsko učinkovitejšega in varčnej-
šega. Naprave energijskega razreda A++ v primerjavi z napra-
vami  razreda A porabijo dobrih 20 % manj energije. Na trgu 
pa so prisotne tudi že naprave razreda A+++, ki od razreda A 
porabijo za 48 % manj energije.

GOLEA - Ustvarjamo obnovljivo prihodnost!

SLIKARSKA DELAVNICA POD OKRILJEM ZAVODA Z LJUBEZNIJO

V ponedeljek, 17. 4. 2023, je potekala prva slikarska de-
lavnica v tem letu. Zavod z ljubeznijo je udeleženke iz 
Krščanskega bratstva bolnikov in invalidov povabil na 

Zaplano. Z veseljem so se je udeležili! Nekatere udeleženke so 
že skoraj naše stare znanke, saj so bile na delavnici že lani. Vseh 

skupaj jih je bilo 17. Ga. Marta je pojasnila način dela, pripravili 
smo barve in platna in začela so nastajati prava umetniška dela. 
»Naravnost čudovito,« je bilo slišati iz ust naših slikark. Nekate-
rim izmed njih to zelo veliko pomeni. V mislih imajo že prostor, 
kam bodo doma postavile svoj izdelek, da ga bodo lahko občudo-
vale. Pravijo, da je na Zaplani lepo, saj sam kraj nosi lepoto dneva, 
svetlobo jutra in tišino noči. Rade se družijo in dan je drugačen od 
drugih, ker se tukaj razvedrijo, nasmejijo in poklepetajo.

Razvajamo jih tudi z domačim pecivom in sadjem, niti kava ni 
manjkala. Po za nekatere napornem sedenju smo jim omogočili 
še malo sprostitve na masažnih mizah Ceragem. Vedno so zado-
voljne z masažo, saj si naberejo moči in energijo. Verjamem, da 
se bodo še vračale. Zaplana je res miren kraj, kjer se duša pomiri 
in srce poživi. Organizacija slikarske delavnice je sofinancirana s 
strani Občine Logatec.

V Zavodu z ljubeznijo imamo vizijo osrečevati in pomagati lju-
dem, ki trpijo zaradi bolezni, jim polepšati kakšen trenutek. In 
prav te slikarske delavnice nam res ostanejo v spominu. 

Če želite spoznati naše delo, se le oglasite v Logatcu na Tržaški 
cesti 18. Veseli vas bomo!

Silva Brenčič
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 ZAHVALA

           FRANC VERBIČ
      (24. 2. 1929 – 17. 5. 2023)

Ni te več na vrtu in v hiši,
Nič več se glas tvoj ne sliši.
Če lučko na grobu upihnil bo vihar,
V naših srcih je ne bo nikdar;
Ne bomo te nikdar zapustili,
V svojih srcih vedno te bomo nosili.

sednice sta bili izrečeni tudi dve prošnji v 
spomin na tragični povojni eksodus Rov-
tarjev in številnih drugih Slovencev.

Po končanem verskem obredu smo se 
zbrali na osrednjem platoju pred cerkvi-
jo, kjer nas je pod mogočno lipo ob pri-
jetnem druženju z domačini čakala okusna 

TRADICIONALNO ROMANJE IZ ROVT NA SV. TRI KRALJE 
V SPOMIN NA TRAGIČNE DOGODKE 

5. maja 1945 se je iz Rovt na Koro-
ško pred prodirajočo partizansko 
vojsko umaknilo ok. 170 domačih 

domobrancev, od katerih je po angleški 
izročitvi Titovim komunistom večino že 
kmalu doletela kruta smrt v rudniških ja-
ških in skoraj toliko civilistov, ki so se za-
tem odpravili v svet – največ v Argentino. 
Dogodek je za vedno spremenil podobo 
kraja in okolice. Bolečina kljub letom še 
ni ozdravljena, eksodus ni in nikoli ne bo 
pozabljen.

V spomin na tragični 5. maj Krajevni od-
bor Nove Slovenske zaveze Rovte vsako 
leto na ta dan organizira zdaj že tradicio-
nalno romanje izpred farne plošče v Rov-
tah na Sv. Tri Kralje. Po razvitju državne 
zastave, prižigu spominske sveče in uvo-
dni molitvi, ki jo je vodila predsednica 
Krajevnega odbora Judita Treven, smo se 
po cesti spustili mimo nekdanjega osreške-
ga mlina do Popita. Zatem smo v prijet-
nem, toda zbranem druženju pot nadalje-
vali navkreber ob hišah na Hlevnem Vrhu 
do cerkve s konca 17. stoletja, ki stoji na 
izjemni razgledni točki 884 m visoko in je 
posvečena svetim trem kraljem.

Ob prihodu, po debeli uri hoje smo se malo 
predihali, se očedili in pridružili domači-
nom z Vrha pri sveti maši, ki jo je daroval 
Janez Celar. Po uvodnem nagovoru pred-

Ob izgubi našega dragega očeta, dedka, pradedka in strica se iskreno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, sosedom in prijateljem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče ter svete 
maše. Posebna zahvala gre osebju Doma starejših Logatec za nego in oskrbo, g. kaplanu Rafaelu 
za lepo opravljen pogrebni obred in sveto mašo, cvetličarni Anja za cvetje, Komunalnemu 
podjetju in še posebej g. Mihi Bošnjaku za organizacijo pogreba, pevcem za zapete pesmi in 
trobentaču.
Zahvaljujemo se vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči vsi njegovi

pogostitev, ki so jo pripravili člani odbora. 
Sledil je organiziran prevoz na izhodišče 
v Rovte. 

Duhovno obogateni in telesno okrepčani 
smo sklenili, da se ob letu osorej vnovič 
dobimo in nadaljujemo s to za Rovte po-
membno tradicijo.

Besedilo in foto: dr. Anton Velušček
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ZAHVALA
MARIJA PEČKAJ

 
(31. 8. 1960 – 15. 5. 2023)

Ob slovesu naše drage Marije se zahvaljujemo vsem, ki ste nam 
pomagali v težkih trenutkih, za vsa izrečena sožalja in tople stiske 
rok. Hvala vsem, ki jo boste ohranili v lepem spominu. 

Vsi njeni

Dobrota tvojega srca ne mine, 
a čas ohranjal bo spomine. 
Prehitro je prišlo slovo, 
se v večnosti spet snidemo. 

 

ZAHVALA
JOŽEFA FACJA

(22. 10. 1949 – 12. 4. 2023)

Ob slovesu naše drage žene, mame in babice se zahvaljujemo vsem, 
ki ste se od nje poslovili in jo pospremili na njeni zadnji poti. Iskrena 
hvala za vse izraze sožalja ter darovano cvetje, sveče in svete maše. 
Hvala njeni osebni zdravnici dr. Katarini Turk in onkološkemu 
inštitutu. Hvala pogrebni službi za organizacijo pogreba, pevcem 
in trobentaču, Cvetličarni Karmen in g. župniku Francu Mačku za 
poslovilni obred. Hvala tudi g. Borisu Teglju za poslovilne besede v 
imenu vaščanov Jakovice.

Žalujoči vse njeni

Kako prazen dom je in dvorišče,
zaman oko te naše išče.
Ni več tvojega smehljaja,
le delo tvojih rok za vedno nam ostaja.

ZAHVALA
Ob slovesu dragega moža, brata, strica in svaka

JANEZA NAGODETA – KRIŠTOFOVEGA
8. 4. 1941 – 29. 4. 2023

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, ki ste 
ga obiskovali, pospremili na njegovi zadnji poti, izrekli sožalje ter 
darovali cvetje in sveče.
Hvala g. kaplanu Rafaelu za lepo opravljen cerkveni obred, gospodu 
Bošnjaku za pomoč in organizacijo pogrebne slovesnosti in 
cvetličarni Karmen.
Hvala vsem , ki ga ohranjate v spominu.

Žena Metka, sestra Antonija in Marija, 
brat Jože in Franc in vsi njegovi

Zdaj bivaš vrh višave jasne,                                                                                                                               
kjer ni mraku, kjer ni noči,                                                                                                                               
tam sonce sreče ti ne ugasne,                                                                                                                          
resnice sonce ne stemni.
(S. Gregorčič)

ZAHVALA
V 54. letu starosti nas je zapustil 
dragi mož, oče, brat, stric in  zet 

FRANCI NAGODE                  
iz Gradišča pri Trebnjem 4, 

Trebnje

Iskrena hvala vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem in znancem 
za izrečena pisna in ustna sožalja, darovane sveče in sv. maše ter 
denarne prispevke.
Hvala g. Slavku Kimovcu in p. Marku Novaku za lepo opravljen 
obred, pevcem kvarteta Strmole za zapete žalostinke, Branku 
Megliču za žalni govor, Robertu Albrehtu za lepo zaigrano Tišino, 
ter pogrebnemu zavodu Komunala Trebnje.
Posebna zahvala vsem, ki ste mu v času bolezni stali ob strani, ga 
bodrili in imeli radi.

Žalujoči: vsi domači
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OBČINA LOGATEC 

Na podlagi 47. člena Zakona o prostorskem načrtovanju (Uradni list RS, št. 33/07, 70/08 – 
ZVO-1B, 108/09, 80/10 –ZUPUDPP, 43/11 –ZKZ-C, 57/12, 57/12 –ZUPUDPP-A, 109/12, 
76/14 – odl. US, 14/15 – ZUUJFO, 61/17 – ZUreP-2 in 199/21 – ZUreP-3) ter v zvezi z 
273. členom Zakona o urejanju prostora (Uradni list RS, št. 61/17, 199/21 – ZUreP-3 
in 20/22 – odl. US) in 298. členom Zakona o urejanju prostora (Uradni list RS, 
št. 199/21 in 18/23 – ZDU-1O) ter 24. členom Statuta Občine Logatec Statut Občine Logatec 
(Logaške novice, št. 12/20) župan Občine Logatec razpisujem 

 
JAVNI POSVET ZA  

Občinski prostorski načrt SD 10 - razvojne pobude 2007-2019 
 

Občina Logatec vabi zainteresirano javnost na javni posvet pri oblikovanju osnutka  
Občinskega prostorskega načrta SD 10 (v nadaljnjem besedilu: OPN).   
 
V osnutek OPN bodo vključene razvojne pobude občanov, ki so bile skozi analizo 
opredeljene kot sprejemljive ali delno sprejemljive. Občina Logatec je v postopku OPN 
opravila že kar nekaj predhodnih korakov (strokovne podlage), v mesecu maju 2023 pa smo 
s strani Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano prejeli smernice, v katerih nalagajo 
dosledno izvajanje nove zakonodaje s področja kmetijskih zemljišč.  
 
Zakon namreč nalaga, da če se načrtuje spremembo namenske rabe kmetijskih zemljišč v 
stavbna zemljišča, se to lahko dopusti kot: 

- prerazporeditev namenske rabe stavbnih zemljišč v kmetijska (pogoj: 
primerljiva površina in kakovost kmetijskih zemljišč) 

- izjemoma tudi: vzpostavitev nadomestnih kmetijskih zemljišč ali izboljšava 
pridelovalnega potenciala obstoječih kmetijskih zemljišč, kjer boniteta kmetijskih 
zemljišč ne sme presegati 50 točk in se mora boniteta izboljšati za najmanj 20 točk. 
Za to je obvezna predložitev elaborata agronoma. 

 

Javni posvet bo v torek, 27. 6. 2023, ob 17. uri  
v Narodnem domu Logatec,  

Tržaška cesta 44, Logatec, Velika dvorana.  
 

Namen javnega posveta je zainteresirani javnosti podati ključne informacije za uspešnost 
vključevanja razvojnih pobud za pripravo osnutka OPN.  
Na posvetu bi določili tudi rok, do katerega bo treba predložiti predloge za prerazporeditev 
zemljišč. 
 
Številka: 3500-2/2016-33 
Datum: 5. 6. 2023    

  
Berto Menard, l.r. 

  ŽUPAN 
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NED, 25. 6. ob 20.30, Trg sv. Nikolaja / športna dvorana*  
PRAZNIČNA OPERNA NOČ – slovesna odprtje festivala 
Simfonični orkester Cantabile s solisti
Lena Pupis, vokal / Rebeka Pregelj, sopran / Ana Plahutnik, mezzosopran / Žiga Lakner, tenor / 
Peter Grdadolnik, bariton / Tomaž Plahutnik, citre

TOR, 27. 6. ob 20.30, cerkev sv. Nikolaja
BAROČNA POPOTOVANJA PO EVROPSKIH GLASBENIH SREDIŠČIH
Tacet Ensamble z gostjo sopranistko Christino Thaler
Katarina Nagode, flavta traverso / Mojca Jerman, baročna violina / Martina Okoliš, čembalo
  

SRE, 28. 6. ob 20.30, cerkev sv. Nikolaja 
NEBEŠKE STRUNE - ORKESTER HARF GŠ CELJE 
Matic Dokler, tenor / Amadej Prepadnik, tamburica / Lara Kramer, violina 

SOB, 1. 7. ob 19.00, Grajski park Vitez  
TOLKALNI KROG – FRANCI KREVH
Bobnanje za vse generacije in zdravo življenje
Predprijava zaželjena na info@cantabile.si 
 

PON, 3. 7. ob 20.30, cerkev sv. Nikolaja
KVARTET VIOLONČEL CEDÉZ - Potovanje skozi dvajseto stoletje
Izak Hudnik, Zala Vidic, Ema Krečič, Nejc Rupnik

SRE, 5. 7. ob 20.30, Trg sv. Nikolaja / športna dvorana* 
MLADINSKI SIMFONIČNI ORKESTER RAANANA in PEVSKI ZBOR INBAR (Izrael) 

PET, 7. 7. ob 20.30, Grajski park Vitez / športna dvorana* 
VROČICA SAKSOFONSKE NOČI
SOS mladinski saksofonski orkester
                 

NED, 9. 7. ob 20.30, Trg sv. Nikolaja / športna dvorana* 
PODOKNICA – slovesen zaključek festivala
Vokalni ansambel Virilis, Moški zbor Razpotje Col, Dramska skupina KTD Hotedršica, Kvartet Fir
                 

* v primeru slabega vremena

Vstop prost, razen otvoritvenega koncerta 25. 6. (Praznična operna noč) in
zaključnega koncerta 9. 7. (Podoknica)
vstopnice: predprodaja 10 €, na dan koncerta 15 €, OŠ vstop prost
rezervacije: info@cantabile.si
nakup: Katjuša galerija nakita, Notranjska 4, Logatec: pon., tor. 14h-18h / sre., čet., pet. 8h-12h

Org. Simfonični orkester Cantabile, umetniški vodja: Marjan Grdadolnik
Festival sofinancirata Občina Logatec in Ministrstvo za kulturo RS 
Častni pokrovitelj festivala župan Berto Menard 
                    

Dodatne informacije: info@cantabile.si      www.cantabile.si

Logatec, 25. 6. – 9. 7. 2023


